
Вісім законодавчих іні-
ціатив, що стосуються
розвитку атомної енерге-
тики та промисловості,
було розглянуто на пер-
шому засіданні підкоміте-
ту Верховної Ради України
з питань ядерної політики
та ядерної безпеки, яке
відбулося у березні. 

На засіданні, зокрема,
було розглянуто та підтри-
мано внесений головою
підкомітету Володимиром
Бандуровим проект закону
«Про внесення змін до стат-
ті 9 Закону України «Про
впорядкування питань, по-
в’язаних із забезпеченням
ядерної безпеки» (щодо роз-

міщення коштів фінансово-
го резерву). 

Метою проекту закону є
передання права здійснен-
ня операцій із цінними па-
перами за кошти фінансо-
вого резерву для зняття з
експлуатації атомних енер-
гоблоків від Міненергову-
гілля до НАЕК «Енергоа-
том». Такий захід потрібний
для захисту цих коштів від
інфляційних процесів, ос-
кільки Міненерговугілля не
є суб’єктом господарчої
діяльності та не має права
здійснювати операції із цін-
ними паперами.

Також було обговорено
проект закону «Про заса-
ди функціонування ринку
електричної енергії Украї-
ни», що стосується лібера-
лізації ринку електроенергії,
у частині, яка має безпосе-
редній вплив на ядерну без-
пеку. Відзначено, що ст. 25
законопроекту про ство-
рення Фонду вартісного
дисбалансу порушує низку
міжнародних вимог до опе-
ратора АЕС, а відтак потре-
бує доопрацювання. 

Обговорено та підтри-
мано актуальні проекти ще
низки  законів, що розроб-
лені Кабінетом Міністрів Ук-
раїни (відповідальне — Мі-
ністерство енергетики та
вугільної промисловості),
які зараз перебувають на
погодженні та мають вноси-
тися до Верховної Ради
України. 

На засіданні також об-
говорено ініціативи щодо
посилення соціально-еко-
номічного захисту насе-
лення, що проживає на
територіях розташування
ядерних об’єктів. Зокрема,
потребує вдосконалення
законодавство у частині
«розподілу коштів субвен-
цій населення шляхом по-
силення контрольованості
цільових витрат та підтрим-
ки безпосередньо насе-
лення, яке проживає у зо-
нах спостереження», —
наголосив Володимир Бан-
дуров. 
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МАТЕРІАЛИ І ДОКУМЕНТИ ЗВІТНИХ КОНФЕРЕНЦІЙ ТРУДОВОГО КОЛЕКТИВУ ТА ППО ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ» ЗА 2012 РІК

У ПРОФІЛЬНОМУ КОМІТЕТІ ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ 

СОЛИДАРНАЯ ПАРТНЕРСКАЯ ПОЗИЦИЯ — ВИДЕТЬ РЕАЛЬНУЮ ПЕРСПЕКТИВУ РАЗВИТИЯСОЛИДАРНАЯ ПАРТНЕРСКАЯ ПОЗИЦИЯ — ВИДЕТЬ РЕАЛЬНУЮ ПЕРСПЕКТИВУ РАЗВИТИЯ
ЯДЕРНОЙ ЭНЕРГЕТИКИ, РЕШАТЬ СОЦИАЛЬНО-ТРУДОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ РАБОТНИКОВЯДЕРНОЙ ЭНЕРГЕТИКИ, РЕШАТЬ СОЦИАЛЬНО-ТРУДОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ РАБОТНИКОВ

Тональность работы отчетной конфе-
ренции трудового коллектива ГП НАЭК
«Энергоатом» по выполнению Коллектив-
ного договора Компании за 2012 год была
предвосхищена, по мнению основных ее
докладчиков — субъектов социального диа-
лога, остротой постановки вопросов о крити-
ческой ситуации в ядерно-энергетическом
комплексе и требованиями о выполнении
обязательств государства по развитию этого
базового сектора экономики, обеспечению
материального благополучия его работников
на февральском Пленуме ЦК Профессио-
нального союза работников атомной энерге-
тики и промышленности Украины (см. «АУ» 
№     7, 8—9, 2013 год. — Прим. ред.).

Конференция, в которой приняли уча-
стие Председатель Атомпрофсоюза Украи-
ны Валерий Матов, и. о. президента ГП НАЭК
«Энергоатом» Виссарион Ким, ответствен-

ные стороны коллективно-договорного
процесса — представители администра-
ции, профсоюзного комитета Компании,
рассмотрела шесть вопросов, включая
«Разное», повестки дня (см. предыдущую
информацию в «АУ» №    12, 2013 год. — Прим.
ред.). Ход их обсуждения был конструктив-
ным и взвешенным, в определенные мо-
менты достаточно дискуссионным, и в це-
лом подвижным. Ибо проблематика данной
конференции, по большинству вопросов,
рассматривалась на предшествовавших ей
аналогичных коллективных собраниях в
обособленных подразделениях с непре-
менным участием ответственных лиц ад-
министрации и профкома Компании, руко-
водителей Атомпрофсоюза Украины.

Печатаем, в сокращенном виде, докла-
ды и выступления в прениях участников
конференции.

ИТОГИ РАБОТЫ 
КОМПАНИИ 

И ПЕРСПЕКТИВЫ 
РАЗВИТИЯ 

(Из доклада исполняю-
щего обязанности прези-
дента ГП НАЭК «Энерго-
атом» Виссариона КИМА)

Уважаемые коллеги —
участники конференции! Ува-
жаемые приглашенные и гос-
ти! Поздравляю всех с нача-
лом профсоюзной конферен-
ции НАЭК «Энергоатом» по
выполнению нашего Коллек-
тивного договора в 2012 году.

Справочно: Коллектив-
ный договор на 2012—2013
годы был утвержден конфе-
ренцией трудового коллек-
тива ГП НАЭК «Энергоатом»
8.12.2011 года. 

(Продолжение 
на 2-й стр.)



(Продолжение.
Начало на 1-й стр.)
Хочу особо отметить

значимость этого документа
в деятельности трудового
коллектива Компании и поб-
лагодарить нашу профсо-
юзную организацию за ак-
тивную позицию не только в
решении социальных воп-
росов, но и жизненно важ-
ных задач атомной энерге-
тики. Свидетельством этого
является состоявшийся в
феврале этого года ІІ Пле-
нум Центрального комитета
Атомпрофсоюза, который
смог привлечь к проблемам
атомной энергетики внима-
ние как органов исполни-
тельной власти, так и руко-
водства страны.

Итоги работы нашего
коллектива в 2012 году уже
рассматривались на засе-
дании балансовой комиссии
Компании. Я с удовольстви-
ем сообщаю, что в целом
все обособленные подраз-
деления получили удовле-
творительную оценку своей
деятельности. Особое вни-
мание на этом заседании
уделялось проблемным воп-
росам и путям их решения.
Я уверен, что вопросы, ре-
шение которых зависит не-

посредственно от работни-
ков и руководства Ком-
пании, будут выполнены. И
мы приложим максимум
усилий для положительного
решения вопросов, которые
переходят на уровень ис-
полнительной и законода-
тельной власти. 

Несколько слов о нашей
работе в 2012 году и за два
месяца текущего года.

Производственные по-
казатели

За 2012 год все атомные
электростанции перевыпол-
нили план по производству
и отпуску электроэнергии. В
целом по Компании вырабо-
тано 90,3 млрд. кВтч элек-
троэнергии, что составляет
101,6% планового задания.
За два месяца 2013 года
выработано 15,8 млрд. кВтч
электроэнергии, что соста-
вляет 100,6% планового за-
дания.

Недовыработка элек-
троэнергии 

Недовыработка элек-
троэнергии на энергоблоках
АЭС в 2012 году составила
31,4 млрд. кВтч, что на 442
млн. кВтч больше по срав-
нению с 2011 годом. 

В Энергорынок в 2012
году было отпущено около
85 млрд. кВтч электроэнер-
гии, что на 75,5 млн. кВтч
ниже показателя 2011 года.
При этом плановое задание
2012 года по отпуску элек-
троэнергии выполнено на
102%. За два месяца 2013
года отпущено в Энергоры-

нок 14,9 млрд. кВтч. Пла-
новое задание выполнено
на 101,3%. 

Доля АЭС в отечествен-
ной энергетике составила:
от объема производства —
45,6%, в структуре Энерго-
рынка — 47,1%, при том, что
доля установленной мощно-
сти составляет — 26,0%.

Коэффициент использо-
вания установленной мощ-
ности АЭС составил 74,2%,
что на 0,3% меньше показа-
теля 2011 года (74,5%).
Наибольших значений КИУМа
достигнуто на энергоблоках
ХАЭС №    2 — 84,6% и ЗАЭС 
№   5 — 84,3%. За два месяца
2013 года коэффициент
использования установлен-
ной мощности составил
80,5%. 

Коэффициент готовно-
сти несения номинальной
электрической нагрузки АЭС
в 2012 году составил 77,5%,
за два месяца 2013 года —
89,1%, что на 5,2% больше
аналогичного периода 2012
года.

В 2012 году было выпол-
нено 13 планово-предупре-
дительных ремонтов, 14 те-
кущих и два внеплановых
ремонта, общей продолжи-
тельностью 1121 сутки. В ре-

зультате реализации орга-
низационно-технических ме-
роприятий, направленных
на оптимизацию и сокраще-
ние сроков ремонтов, а так-
же внесенных корректировок
в графики ППР-2012 ремон-
тная кампания фактически
была сокращена на 56,2 су-
ток, что позволило дополни-
тельно выработать около
1,4 млрд. кВтч электроэнер-
гии.

В 2012 году, как и в 2011
году, зафиксировано 15 на-
рушений в работе АЭС. При
этом количество нарушений
в 2012 году на ЗАЭС и РАЭС
снизилось, на ХАЭС не из-
менилось, а на ЮУАЭС уве-
личилось с 1 до 4 нарушений. 

Недовыработка элект-
роэнергии из-за нарушений
составила 689,1 млн. кВтч, в
2011 году — 98 млн. кВтч.
Рост недовыработки в 2012
году обусловлен длитель-
ным простоем энергоблока 
№     2 ХАЭС после повреждения
ротора генератора.

По всем нарушениям в
работе атомных электро-
станций были проведены
расследования и разрабо-
таны корректирующие ме-
роприятия.

Коренные причины на-
рушений в работе АЭС за 2012
год связаны: с отказами обо-
рудования — 54,2%, с оши-
бочными действиями персо-
нала — 20,8%, с недостатками
документации — 25%.

Из 15 зафиксированных
в 2012 году нарушений в

работе АЭС пять имели
коренные причины, связан-
ные с ошибками персонала,
из них: два нарушения — с
ошибками оперативного
персонала; три нарушения
— с ошибками администра-
тивного персонала.

Из пяти нарушений, свя-
занных с ошибками персона-
ла: два нарушения привели к
разгрузке энергоблоков; три
— к останову реакторной ус-
тановки действием аварий-
ной защиты.

По всем нарушениям
комиссиями были разрабо-
таны корректирующие ме-
роприятия, направленные
на исключение их повторе-
ния. Все мероприятия, срок
которых уже истек, выпол-
нены.

С начала текущего года
в работе энергоблоков на-
рушений не произошло.

За 2012 год в НАЭК «Энер-
гоатом» произошло шесть
несчастных случаев. Аварий
и пожаров не зарегистриро-
вано.

Комплексная (свод-
ная) программа повыше-
ния безопасности энер-
гоблоков АЭС 

Благодаря проводимым
в Компании программам по
модернизации, повышению
уровня безопасности и про-
длению сроков эксплуатации,
надежность и безопасность
украинских энергоблоков се-
годня соответствует между-
народному уровню.

Целевое задание по реа-
лизации Комплексной (свод-
ной) программы повышения
безопасности (КсПБ) в 2012
году можно считать выпол-
ненным. Всего выполнено
65 мероприятий: 47 из 60
запланированных и 18 дос-
рочных. Из 13 оставшихся
плановых мероприятий: че-
тыре выполнены в физиче-
ском объеме, готовятся от-
четы о выполнении; семь —
перенесены, два — исклю-
чены из состава КсПБ.

Сегодня с учетом ме-
роприятий дополнительной
целевой переоценки безо-
пасности на реализацию
всей Программы требуется
16,75 млрд. грн. 

В 2012 году были про-
финансированы мероприя-
тия капитального характера
на 2 млрд. 102 млн. грн., что
составляет 91,8% от плана
года. В том числе по меро-
приятиям КсПБ капитально-
го характера 1 млрд. 705 млн.
грн., что составляет 91,3%
от плана на год.

Компания работает над
привлечением займов от
Европейского банка рекон-
струкции и развития и Ев-
ропейского сообщества по
атомной энергии (Euratom) в
размере 600 млн. евро. Под-
писание контракта должно
состояться ориентировочно
25 числа этого месяца.

Продление срока экс-
плуатации действующих
энергоблоков

С 2013-го по 2019 год
Компании необходимо про-
длить срок эксплуатации 
10 энергоблоков АЭС, при
этом в 2014, 2016, 2017 и
2019 годах по два энергоб-
лока одновременно. Учи-
тывая, что затраты на про-
дления срока эксплуатации
одного энергоблока соста-
вляют примерно 3 млрд.
грн., на выполнение этих ра-
бот на 10 энергоблоках нам
потребуется уже 30 млрд.
грн. 

В 2012 году в Компании
выполнялись запланирован-
ные объемы работ по продле-
нию эксплуатации энергобло-
ков №   1, 2 Южно-Украинской
АЭС и №   1, 2 Запорожской
АЭС. Скажу, что на сегодня
является актуальным блок 
№  1 ЮУАЭС, который будет
работать в соответствии с
графиком, практически мы
не ожидаем больших труд-
ностей с его продлением,
блок остановлен на 240 су-
ток и пока работы идут в
запланированном по графику
темпе. Что касается осталь-
ных энергоблоков, запорож-
ских №    1, 2 и южно-украин-
ского №     2, то мы сейчас
ожидаем изменения тарифа
в сторону увеличения, пред-
полагаем с 1 апреля, что
позволит нам обеспечить
полное финансирование по
подготовке этих четырех
блоков к продлению срока
эксплуатации.

Инвестиционные проек-
ты

В 2012 году в Компании на
стадии подготовки и реализа-
ции находились 9 основ-
ных инвестиционных проек-
тов (утвержденной) общей
стоимостью 57,7 млрд. грн.

Справочно: 9 инвести-
ционных проектов: реализа-
ция Комплексной сводной
программы повышения бе-
зопасности АЭС Украины;
проектирование и сооруже-
ние энергоблоков №  3, 4
Хмельницкой АЭС; дострой-
ка Ташлыкской ГАЭС; проек-
тирование и строительство
централизованного хранили-
ща отработавшего ядерного
топлива (ЦХОЯТ); улучшение
охлаждающей способности
Ташлыкского водохранили-
ща Южно-Украинской АЭС,
реконструкция техводосна-
бжения ЮУАЭС, НПТ-2; ре-
конструкция открытых рас-
пределительных сооружений
750 кВ Ривненской АЭС и
Хмельницкой АЭС; рекон-
струкция открытых распре-
делительных сооружений
750 кВ Запорожской АЭС;
строительство УТЦ для под-
готовки ремонтного и руко-
водящего персонала (кор-
пус «Г» на площадке ЗАЭС);
строительство Болградской
парогазовой электростан-
ции 30—50 мВт.

За 2012 год инвести-
ционные проекты фактиче-
ски профинансированы на
1,84 млрд. грн.

Недостаточный уро-
вень тарифа за отпущен-

ную электроэнергию не обес-
печивает выполнения произ-
водственных, инвестицион-
ных и социальных программ.
Несмотря на увеличение с 1
февраля 2013 года тарифа

на 1,07 коп./кВтч, он попре-
жнему остается дефицит-
ным и не покрывает пот-
ребности государственной
Компании. 

Финансирование соци-
ального развития сокраще-
но в два раза. Дефицит —
111 млн. грн.

Финансово-экономи-
ческие показатели Ком-
пании 

Несколько слов о фина-
нсово-экономических пока-
зателях Компании. В 2012
году в Энергорынок отпуще-
но электроэнергии на сумму
22,0 млрд. грн., расчеты за
которую составили 98% и
увеличились по сравнению с
2011 годом на 2,2 млрд. грн.
Осталось неоплаченной то-
варной продукции Компа-
нии почти на 428 млн. грн.

За два месяца 2013 года
мы отпустили в Энергоры-
нок товарной продукции на
сумму 3,8 млрд. грн., что на
10,4% меньше, чем за анало-
гичный период 2012 года.

Всего задолженность
Энергорынка перед Ком-
панией на сегодня соста-
вляет 6 млрд. 24 млн. грн. 

Уплата налогов 
Компания платит огром-

ные налоги. Если нас срав-
нить с другими компания-
ми, то мы стоим на третьем
месте по стране. Общая
сумма уплаченных платежей
в 2012 году превысила 8
млрд. грн.

Социальная работа
В 2012 году согласно

Коллективному договору
предоставлялись все льготы
работникам нашей Компа-
нии. Сметой расходов на со-
циальное развитие ГП НАЭК
«Энергоатом» на 2012 год по
статье «Расходы на социаль-
ное развитие» было предус-
мотрено 366 млн. грн.

Фактические расходы на
социальное развитие Ком-
пании за 2012 составили
362,2 млн. грн., что на 65
млн. грн. больше фактиче-
ских расходов за 2011 год.

Расходы на выплату и
доставку пенсий за 2012 год
составляли 164,6 млн. грн.,
что на 34,5 млн. грн. больше
фактических расходов за
2011 год.

Выполнение жилищ-
ной программы

По состоянию на 1 янва-
ря 2013 года на квартирном
учете находилось 4 884 ра-
ботников атомных элект-
ростанций, что составляет
примерно 14% от средне-

списочной численности штат-
ных работников.

Фактические расходы 
на финансирование строи-
тельства жилья за 2012 год
составили 32,7 млн. грн. при

плановых 29,0 млн. грн. Ос-
воено капвложений на сум-
му 39,6 млн. грн. 

Пенсионное обеспече-
ние

С 1 ноября 2012 года были
возобновлены начисления и
выплаты ежемесячной допла-
ты к государственной пенсии
неработающим пенсионерам
Компании, государственная
пенсия которых меньше 1 644
грн. Также были осуществле-
ны выплаты неработающим
пенсионерам Компании еже-
месячной доплаты к государ-
ственной пенсии за период с
1.04. 2012 по 1.11.2012 из
расчета 315 грн. в месяц.

В 2012 году среднеспи-
сочная численность работ-
ников Компании, получив-
ших ежемесячную доплату к
государственной пенсии,
составила 2 185 работни-
ков, а сумма доплат — 8,6
млн. грн. В 2012 году еди-
новременную выплату в свя-
зи с выходом на пенсию
получил 601 работник на
общую сумму 37,4 млн. грн. 

За 2012 год общая сум-
ма пенсионных выплат (од-
норазовых и ежемесячных)
составляет 46,0 млн. грн.,
что по сравнению с показа-
телями за 2011 год больше
на 10,0 млн. грн.

Санаторно-курортное
лечение и реабилитация

Санаторно-курортным
лечением, которое осущест-
вляется в рамках выполне-
ния Коллективного догово-
ра Компании, за 2012 год
воспользовалось 14 717 ра-
ботников Компании, фина-
нсирование составило 79,0
млн. грн., что на 21,3 млн. грн.
больше, чем за 2011 год.

Кроме того, за 2012 год
было оздоровлено 5 133 де-
тей работников обособлен-
ных подразделений Ком-
пании на сумму 23,4 млн.
грн., что на 6,5 млн. грн. бо-
льше, чем в 2011 году. 

Трудовая дисциплина
Большое внимание в

Компании уделяется трудо-
вой дисциплине, которая
является залогом надежной
и безопасной работы наших
АЭС. Уровень нарушений
трудовой дисциплины в
2012 году составил 0,55% от
общей учетной численности
персонала Компании, что
соответствует уровню 2011
года. Всего по Компании
допущено 197 нарушений,
на одно нарушение меньше
по сравнению с 2011 годом.
Уволено в 2012 году из Ком-
пании за нарушение трудо-
вой дисциплины пять чело-
век, на три человека меньше,
чем в 2011 году. Хороших
результатов по снижению
нарушений трудовой дис-
циплины достигли все обо-
собленные подразделения,
за исключением Хмельниц-
кой АЭС, где количество
нарушений трудовой дис-
циплины увеличилось на 14
— с 21 нарушения в 2011
году до 35 в 2012 году. 

Оплата труда
В течение 2012 года

благодаря совместным уси-
лиям администрации и проф-
союзного комитета Компа-
нии приняты необходимые
меры для достижения роста
и своевременной выплаты
заработной платы, обеспе-
чено выполнение условий
Коллективного договора ГП
НАЭК «Энергоатом» в части
оплаты труда.

Должностные оклады и
тарифные ставки работни-
ков ГП НАЭК «Энергоатом»
повышались: с 1 января 2012
года на 6,85% в соответ-
ствии с ростом социальных
стандартов на государствен-
ном уровне, ежемесячно с 1
марта на 2% в рамках поли-
тики Министерства энерге-
тики и угольной промышлен-
ности Украины относительно
выполнения Генерального
соглашения о регулирова-
нии основных принципов и
норм реализации социаль-
но-экономической политики
и трудовых отношений в Ук-
раине на 2010—2012 годы.
(Окончание на 3—6-й стр.)
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Таким образом, повы-
шение окладов в течение
года состоялось на уровне
30,3%.

Средняя заработная пла-
та персонала НАЭК «Энер-
гоатом» за 2012 выросла на
19,3% по сравнению с про-
шлогодней и составила 8
215 грн., в том числе зара-
ботная плата промышлен-
но-производственного пер-
сонала составила 9 072 грн. 

Отмечу, что рост на
уровне 25% по сравнению с
предыдущем годом, пре-
дусмотренный Отраслевым
соглашением и Коллектив-
ным договором ГП НАЭК
«Энергоатом», не достигнут
исключительно в связи с
превышением фактических
расходов на оплату труда в
2011 году выше обеспечен-
ных утвержденными НКРЭ
тарифами на отпуск элек-
трической и тепловой энер-
гии АЭС.

Принятая совместно с
профсоюзным комитетом
политика использования
средств на оплату труда и
утвержденный фонд оплаты
труда на 2012 год позволи-
ли осуществить: начисление
и выплату вознаграждения
по итогам работы за 2011

год, ее общий объем был
увеличен на 35,5 млн. грн.
по сравнению с прошлым
периодом (общая сумма
вознаграждения — 177,7 млн.
грн.); гарантированные вып-
латы работникам к отпуску,
в части материальной помо-
щи на оздоровление в связи
с отпуском в размере долж-
ностного оклада (тарифной
ставки) по состоянию на 1
января 2012 года; выплату
ряда доплат и надбавок,
предусмотренных Коллек-
тивным договором; текущее
премирование по результа-
там работы за месяц, при
этом размер текущей пре-
мии устанавливался само-
стоятельно каждым обособ-
ленным подразделением
Компании в зависимости от
финансовых возможностей.

Обязательно и постоян-
но соблюдаются установ-
ленные сроки выплаты за-
работной платы. Компания
не имеет задолженности по
заработной плате и едино-
му взносу на социальное
страхование.

Кроме этого, проводит-
ся постоянная работа по
усовершенствованию и рас-
ширению путей материаль-
ного поощрения работников
ГП НАЭК «Энергоатом». Так,
по совместной инициативе
руководства, профсоюзного
комитета и при содействии
Минэнергоугля при утверж-
дении Отраслевого согла-
шения на 2012—2014 годы
перечень доплат и надбавок,
которые имеют межотра-
слевой характер, к тариф-
ным ставкам и должностным
окладам работников объе-
динений, предприятий и ор-
ганизаций добавлена доп-

лата за риск для персонала
аварийных групп и бригад в
размере до 10% тарифной
ставки (должностного окла-
да). Также, общим решени-
ем представителя собст-
венника и профсоюзного
комитета ГП НАЭК «Энер-
гоатом», установлена доп-
лата за риск в размере 3%
тарифной ставки (долж-
ностного оклада) работни-
кам, которые входят в ава-
рийные группы и бригады. 

План работы ГП НАЭК
«Энергоатом» на 2013 год

1. Производство 86,9
млрд. кВтч и отпуск 81,4
млрд. кВтч электроэнергии
при безусловном обеспече-
нии безопасности атомных
электростанций.

2. Выполнение заплани-
рованных на 2013 год ме-
роприятий Комплексной
(сводной) программы повы-
шения уровня безопасности
атомных электростанций.

3. Осуществление меро-
приятий по продлению сро-
ка эксплуатации энергобло-
ков №   1, 2 Южно-Украинской
АЭС и энергоблоков №  1, 2
Запорожской АЭС.

4. Выполнение заплани-
рованных на 2013 год меро-
приятий по строительству

гидроагрегата №    3 Ташлыкс-
кой ГАЭС. 

5. Выполнение работ
подготовительного этапа
строительства энергобло-
ков №    3, 4 Хмельницкой АЭС.

6. Реконструкция отк-
рытых распределительных
устройств 750 кВ Хмель-
ницкой и Ривненской АЭС
для подключения ВЛ-750 кВ
«Ривненская АЭС — Киевс-
кая».

7. Расширение ВРС-750
кВ для подключения ВЛ-750
кВ «Запорожская АЭС — Ка-
ховская».

8. Реконструкция систе-
мы технического водосна-
бжения Южно-Украинской
АЭС.

9. Выполнение заплани-
рованных на 2013 год работ
по проектированию и строи-
тельству ЦХОЯТ.

10. Сооружение ком-
плексов по переработке твер-
дых радиоактивных отхо-
дов.

11. Обеспечение науч-
но-технической поддержки
эксплуатирующей органи-
зации.

12. Выполнение Отрас-
левого соглашения и Кол-
лективного договора ГП НАЭК
«Энергоатом».

Подводя итоги, хочу за-
верить, что администрация
Компании приложит все
усилия и в полной мере вы-
полнит взятые на себя обя-
зательства в соответствии с
Коллективным договором.
Мы взаимодействуем с проф-
союзным комитетом в ат-
мосфере полного доверия и
взаимопонимания. Совер-
шенно очевидно, что от ка-
чества нашего сотрудниче-
ства во многом зависит и

конечный результат, кото-
рым является надежная ра-
бота атомной энергетики и
социальная защищенность
ее работников.

НАХОДИТЬ ПУТИ 
РЕАЛИЗАЦИИ НОРМ И

ПОЛОЖЕНИЙ 
КОЛЛЕКТИВНОГО 

ДОГОВОРА
(Из доклада предсе-

дателя профсоюзного ко-
митета ППО ГП НАЭК «Энер-
гоатом» Алексея ЛЫЧА):

— В канун нашей конфе-
ренции, как известно, мы
провели Пленум ЦК Атомп-
рофсоюза, о котором много
было информации в сред-
ствах массовой информации,
выпустили целевые номера
газета «Атомник України»,
где обсуждались вопросы,
прежде всего, касающиеся
ГП НАЭК «Энергоатом». Хо-
чу доложить, что все реше-
ния, принятые на Пленуме,
были доведены к сведению,
начиная от Президента Ук-
раины и заканчивая нашим
министерством. У нас уже
состоялась одна встреча 
с вице-премьер-министром
Бойко (см. «АУ» №    11. —
Прим. ред.), на которой 
мы обсудили злободневные
вопросы атомной энергети-
ки, и которые обсуждались
на Пленуме ЦК. Мы попро-
сили его походайствовать о
встрече с Президентом Ук-
раины и надеемся, что она
состоится. По крайней ме-
ре, отказа мы еще не полу-
чили, только официальные
ответы по некоторым пун-
ктам Обращения участников
Пленума ЦК профсоюза к
Президенту. 

Прошлый год ознамено-
ван был тем, что ритмичность
работы Компании затрудня-
лась в связи с отсутствием
утвержденного финансово-
го плана, что сказывалось
на выполнении Коллектив-
ного договора. За этот пе-
риод многие выплаты мы не
могли осуществить. Только
пенсионерам возобновили
их в ноябре, возвратили на-
численные деньги. На этот
год надеемся, что финансо-
вый план будет вскоре при-
нят и многие ограничения,
которые существуют по вып-
латам по колдоговору, будут
сняты. Это проблема номер
один. 

Актуальным вопросом
является отсутствие доста-
точных средств для выпол-
нения условий Коллектив-
ного договора, урезанная
смета затрат на содержание
объектов социально-куль-
турного, бытового назначе-
ния и приостановление дей-
ствия некоторых пунктов
колдоговора, в частности,
осуществление одноразо-
вых выплат при выходе на
пенсию. Затруднен вопрос в
отношении доплат до пен-
сий пенсионерам, которые
мы осуществляли в преды-
дущие годы. Вышел закон,
запрещающий нам выпол-
нять благотворительные вып-
латы, оказывать спонсор-
скую помощь. Уволившиеся
пенсионеры не являются
уже работниками предприя-
тий. И такие выплаты оцени-
ваются как благотворитель-
ная помощь. Надо поискать
пути, чтобы мы реализовали
в полном объеме и этот
пункт колдоговора. 

Что касается сметы со-
циального развития на 2013
год. Нам удалось достичь
компромисса, я благодарен
руководству Компании за
партнерское понимание, мы
подписали временную сме-
ту, которая на 179 млн. грн.
выше, чем это предусмот-

рено в тарифе на электроэ-
нергию, утвержденном НКРЭ.
Таким образом, сегодня эта
смета выполняется и соста-
вляет она в целом 279 млн.
грн. Мы надеемся, что это
будет подтверждено в фи-
нансовом плане. 

Не хочу повторяться о
том, что мы говорили на
Пленуме. Но сейчас больше
всего волнует профсоюз-
ный комитет и все трудовые
коллективы — это неопре-
деленность в отношении ру-
ководителя нашего госу-
дарственного предприятия.
Этот вопрос мы неодно-
кратно задавали власть
имущим и надеемся, что в
ближайшее время он будет
решен. Самый трудный мо-
мент — отсутствие каких-
либо перспектив по дост-
ройке двух энергоблоков и
продлению эксплуатации
блоков, исчерпавших свой
ресурс. Отсутствует хоть
какая-то государственная
политика в отношении атом-
ной энергетики, начиная от
нашего министерства, в ко-
тором мы чужие, неодно-
кратно об этом говорилось.
Мы обращались к Прези-
денту, чтобы был определен
государственный орган уп-
равления ядерно-энергети-
ческим комплексом. Потому
что тот уровень руководства
и специалистов, которые
находятся сейчас в нашем
профильном министерстве,
не соответствует квалифи-
кационным требованиям к
людям, занимающимся атом-
ной энергетикой. Это мне-
ние профсоюзного комите-
та, ЦК. Об этом мы много
говорили на Пленуме. 

Все остальные пробле-
мы, конечно, вызваны недо-
статком финансирования
из-за низкого тарифа ГП
НАЭК. Все заверения в от-
ношении того, что тариф
повысится, — это только
для выполнения опреде-
ленных целевых программ.
Поэтому дополнительных
денег для социального раз-
вития и пересмотра тарифа
в сторону увеличения имен-
но на эти цели пока мы не
видим. В связи с этим на
встрече с Бойко мы огова-
ривали данные проблемы и
сошлись на том, что по окон-

чании первого квартала
снова встретимся и более
подробно обсудим вопрос,
связанный с увеличением
выплат по социальному раз-
витию. Известно, что очень
много делается заявлений
на государственном уровне
в отношении поддержки физ-
культуры и спорта, детей,
оказания им всяческой по-
мощи, но нам не дают воз-
можности самим это осу-
ществлять. К сожалению,
все это не учитывается при
формировании тарифа на
электроэнергию. Надеемся,
что в этом вопросе найдем

компромисс и продвинемся
в сторону увеличения сметы
фонда социального разви-
тия. 

Если оценивать в целом
выполнение Коллективного
договора в 2012 году, мое
мнение, что администраци-
ей было полностью сделано
все возможное, чтобы обес-
печить его максимальное
выполнение. Надеюсь, такое
же доверительное отноше-
ние с ее стороны останется и
в 2013 году, и совместно нам
удастся добиться таких
результатов, чтобы конста-
тировать о воплощении Кол-
лективного договора Ком-
пании на 100%.

ЯК ВИКОНУВАЛИСЯ
РІШЕННЯ КОНФЕРЕНЦІЙ
ТРУДОВОГО КОЛЕКТИВУ

(Із доповіді заступни-
ка виконавчого директора
з кадрів, праці та соціаль-
них питань ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Владислава ЯНІ-
ШЕВСЬКОГО):

— За традицією, що
склалася, хотів би поінфор-
мувати про частково вико-
нані пункти Колективного
договору, щоб не зачитува-
ти їх усі підряд.

Отже, розділ III. «Трудові
відносини, забезпечення про-
дуктивної зайнятості». Тут
були від двох АЕС зауважен-
ня по пункту 3.5. «Навчання,
підготовка, перепідготовка,
підвищення та підтримка
кваліфікації працівників, згід-
но з виробничою необхідні-
стю, проводити за рахунок
коштів ДП НАЕК «Енерго-
атом». Підвищення кваліфі-
кації працівників проводити
не рідше ніж один раз на
п’ять років». Запорізька АЕС
зазначила, що цей пункт у
них виконується частково у
зв’язку з відсутністю фіна-
нсування. Южно-Українська
АЕС зауважила, що підви-
щення кваліфікації праців-
ників проведено в неповно-
му обсязі через тривалий
процес оформлення договір-
них документів з Одеським
національним політехнічним
університетом, а також від-
сутністю фінансування вит-
рат на відрядження.

Розділ IV. «Оплата та
нормування праці». Пункт
4.1. «Забезпечувати щоріч-
не підвищення рівня се-
редньої заробітної плати не
менше розміру, передбаче-
ного Генеральною та Галу-
зевою угодами»... На конфе-
ренціях трудових колективів
відокремлених підрозділів
цей пункт детально обгово-
рювався, а також причини
його невиконання були наз-
вані у доповіді керівника
Компанії.

Цей же розділ. Пункт
4.32. «Здійснювати однора-
зові грошові виплати пра-
цівникам, звільненим з ДП
НАЕК «Енергоатом» у зв’язку
із виходом на пенсію, згідно
із затвердженим Положен-
ням про щомісячну доплату

до державної пенсії та одно-
разову грошову виплату
працівникам, звільненим з
ДП НАЕК «Енергоатом» та
його профспілкових органів
у зв’язку з виходом на пен-
сію за віком або по інвалід-
ності». Цей пункт схожий на
пункт 7.11. і по них двох були
зауваження від ВП «Атомре-
монтсервіс» і Южно-Україн-
ської АЕС. Напередодні кон-
ференції фінансисти Ком-
панії перевірили здійснення
пенсійних виплат по кожно-
му відокремленому підроз-
ділу, і можу чітко сказати, що
всі такі грошові виплати за

2012 рік зроблено повністю.
Пункт 4.33. цього ж роз-

ділу — «Встановити для пер-
соналу, який входить до
складу аварійних форму-
вань, щомісячну грошову
надбавку в розмірі 3% від
посадового окладу (місячної
тарифної ставки) в межах
ФОП відокремленого під-
розділу за ризик у роботі та
додаткові функціональні обо-
в’язки». Усі заходи з цього
пункту втілено, фонд оплати
праці у кожному відокрем-
леному підрозділі на такі
виплати має кошти.

Розділ V. «Охорона пра-
ці». Пункт 5.8. «Забезпечити
своєчасне придбання, ком-
плектування, своєчасну ви-
дачу працівникам та утриман-
ня засобів індивідуального
захисту відповідно до норма-
тивно-правових актів з охоро-
ни праці». Від Хмельницької
АЕС щодо цього було заува-
ження — виконується част-
ково, бо ВП «Атомкомплект»
не забезпечив постачання у
повному обсязі та у встанов-
лені терміни засобів індиві-
дуального захисту.

Розділ VI. «Охорона здо-
ров’я». Пункт 6.1. «3абезпе-
чувати за рахунок коштів
Компанії проведення попе-
редніх (при прийнятті на
роботу) медичних оглядів та
психологічних обстежень
працівників, від висновків
яких залежить регламент». З
цього приводу є зауваження
від Южно-Української АЕС —
виконується частково. Про-
ведення попередніх (при
прийнятті на роботу) медич-
них оглядів не забезпечено
за рахунок коштів Компанії.
З цим питанням треба розіб-
ратися, тому що відповідно
до законодавства ми по-
винні здійснювати фінансу-
вання такого заходу.

Розділ VII. «Розвиток со-
ціальної сфери підприєм-
ства». Пункт 7.1. «Спільно
формувати і розподіляти
кошти на соціальний розви-
ток, виходячи з пріоритетів
та нормативу витрат на соці-
альний розвиток на поточний
рік, який затверджується
спільним рішенням адміні-
страції та профспілкового
комітету ДП НАЕК «Енерго-
атом». Запорізька АЕС пос-
тійно у зв’язку з цим робить
зауваження — виконується
частково, через те, що нор-
матив витрат на соціальний
розвиток на поточний рік не
затверджено.

Розділ VIII. «Житлово-по-
бутове обслуговування».
Пункт 8.2. «Здійснювати бу-
дівництво житла, квартирний
облік та поліпшення жит-
лових умов працівників Ком-
панії згідно з Положенням
про напрями та порядок
покращення житлових умов
працівників ДП НАЕК «Енер-
гоатом». Зауваження від
Хмельницької АЕС — вико-
нується частково. Будів-
ництво житла здійснювало-

ся у межах затверджених
лімітів фінансування на 2012
рік. При плані фінансування
3 112 тис. грн. виконано ро-
біт на суму 2 746 тис. грн. Ще
одне зауваження від ХАЕС
по розділу VIII, пункт 8.3.
«Сприяти відведенню земе-
льних ділянок під індиві-
дуальне житлове будівниц-
тво і забезпечувати дольову
участь Компанії у споруд-
женні інженерних мереж та
комунікацій у місцях компак-
тної малоповерхової забу-
дови міст-супутників АЕС за
участю працівників ДП НАЕК
«Енергоатом». 
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МАТЕРІАЛИ І ДОКУМЕНТИ ЗВІТНИХ КОНФЕРЕНЦІЙ ТРУДОВОГО КОЛЕКТИВУ ТА ППО ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ» ЗА 2012 РІК

Цей пункт не виконано
по ХАЕС, тому що Хмель-
ницьке обласне управління
лісового та мисливського
господарства і ДП «Сла-
вутське лісове господар-
ство» відкликали погоджен-
ня на вилучення земельної
ділянки, яка планувалася під
індивідуальну забудову.

Тепер про виконання за-
ходів до рішення постано-
ви попередньої конференції
трудового колективу від 8
грудня 2011 року №   6.

Пункт 1. «Доручити ро-
бочій комісії з укладення Ко-
лективного договору ДП НАЕК
«Енергоатом» до 31 січня
2012 року опрацювати всі
пропозиції, висловлені в ході
конференцій трудових ко-
лективів відокремлених під-
розділів та конференції тру-
дового колективу ДП НАЕК
«Енергоатом» з укладення
Колективного договору Ком-
панії на 2012—2013 роки від
8.12.2011 №    6, та внести змі-
ни і доповнення до текстової

частини Колективного дого-
вору на 2012—2013 роки та
його положень (додатків) у
встановленому порядку».
Робоча комісія з укладення
Колективного договору Ком-
панії на 2012—2013 роки
відпрацювала всі пропози-
ції, які були надані, та внесла
зміни і доповнення до тек-
стової частини Колектив-
ного договору на 2012—
2013 роки та його положень
у терміни, зазначені у поста-
нові конференції трудового
колективу ДП НАЕК «Енерго-
атом» від 8.12.2011 №    6.

Пункт 2. «Запропонувати
президенту ДП НАЕК «Енер-
гоатом» поширити на всі ВП
АЕС досвід ЮУАЕС щодо
закупівлі спецодягу, спецв-
зуття та інших засобів інди-
відуального захисту праців-
ників, починаючи з 1 січня
2012 року». На селекторній
нараді з питань постачання
засобів індивідуального за-
хисту (ЗІЗ) у ВП АЕС на 2012
рік, яка відбулася 8.02.2012
року, ВП ЗАЕС, ВП РАЕС, ВП
ХАЕС не підтримали про-
позицію ВП ЮУАЕС щодо
100%-ї самостійної закупівлі
ЗІЗ і висловилися за центра-
лізоване постачання.

Пункт 3. «Запропонувати
президенту ДП НАЕК «Енер-
гоатом» дати доручення від-
повідним службам відпрацю-
вати механізм залучення
коштів працівників Компанії у
житлове будівництво відпо-
відно до Положення». Нас-
правді, цей пункт досить таки
складний і на сьогодні три-
ває його опрацювання відпо-
відними службами Компанії.

Пункт 4. «Переглянути По-
ложення (339—04) та Поло-
ження (340—04) з метою їх
об’єднання, розроблення
єдиних по Компанії підходів
до вирішення питання за-
безпечення житлом її пра-

цівників та удосконалення з
урахуванням практики зас-
тосування вказаних положень
і вимог чинного законодав-
ства». Як відомо, розпоряд-
женням ДП НАЕК «Енерго-
атом» від 25.06.2012 року 
№  535-р уведено в дію нове
Положення (340—12).

Пункт 5. «Запропонувати
адміністрації Компанії роз-
робити механізм збільшен-
ня розміру добових у витра-
тах на відрядження залежно
від місця перебування». На-
казом ДП НАЕК «Енерго-
атом» від 22.03.2011 року 
№ 247 «Про встановлення
єдиних граничних норм з
відшкодування витрат на
відрядження» норми добо-
вих витрат на території Ук-
раїни становлять 50 гривень
на одну добу, а за кордон —
згідно з додатком №   1 до
постанови Кабінету Мініс-
трів України від 2.02.2011
року №    98.

Пункт 6. «Клопотати пе-
ред адміністрацією Компанії

стосовно включення до цен-
тралізованих планів закупі-
вель ДП НАЕК «Енергоатом»
на 2013 рік придбання реані-
мобіля для здоровпункту ВП
ЮУАЕС». Термін виконання
цього пункту було встанов-
лено до 31.12.2012 року. На
той період заявка на закупі-
влю реанімобіля від ВП
ЮУАЕС до ВП «Атомкомп-
лект» не надходила. Для за-
купівлі вищенаведеної техні-
ки необхідне внесення змін
до зведеної річної заявки на
2013 рік та ліміти фінансу-
вання.

Пункт 7. «Забезпечити
надання компенсацій і пільг,
індивідуальне страхування
членам аварійних бригад
Компанії відповідно до «Ти-
пового положення про ава-
рійні групи та бригади відо-
кремлених підрозділів ДП
НАЕК «Енергоатом»… Про
інформацію з цього приводу
вже сказано вище.

Пункт 8. «Ініціювати прий-
няття законодавчого акта
щодо надання пільг та соці-
альних гарантій працівникам
з числа аварійних форму-
вань, взявши за основу соці-
альні пільги, передбачені
Законом України «Про по-
жежну безпеку» для членів
добровільних пожежних дру-
жин». Дирекцією з фінансів
та бюджетування Компанії
підготовлено проект змін до
Закону України «Про страху-
вання»», пояснювальна за-
писка та порівняльна табли-
ця, які листом від 21.01.2013
року №  855/04 направлені
для розгляду та погодження
міністру енергетики та ву-
гільної промисловості Ук-
раїни. 

І останній пункт 9. «Зап-
ропонувати президенту ДП
НАЕК «Енергоатом» дати до-
ручення відповідним служ-
бам щодо вирішення питан-

ня оновлення автобусного
парку для перевезення пер-
соналу відокремлених під-
розділів Компанії». На сьогод-
ні це питання обговорюється і
в подальшому, гадаю, має
вирішитися.

ОПТИМІЗАЦІЯ 
ЧИСЕЛЬНОСТІ, 

СОЦІАЛЬНЕ 
ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ 

ПРАЦІВНИКІВ — ГОСТРИХ
КУТІВ МАЄ БУТИ МЕНШЕ

(Із виступу голови пер-
винної профспілкової ор-
ганізації ВП «Хмельницька
АЕС» Михайла ГУКА):

— Звертаюся до присут-
ніх за дорученням конфе-
ренції трудового колективу і
звітної профспілкової кон-
ференції ХАЕС.

На сьогодні на нашому
підприємстві проводяться
заходи з приведення штат-
ної чисельності працівників,
які зайняті управлінням, ор-
ганізацією та фінансово-
економічною діяльністю, до
нормативної.

Значне занепокоєння в
трудовому колективі викли-
кає той факт, що дії, які мо-
жуть призвести до збоїв
чітко організованого вироб-
ничого процесу, проводять-
ся без аналізу, відповідних
розрахунків та перегляду
функцій, що покладаються
на підрозділи. Цей процес
супроводжується ігноруван-
ням: норм чинного законодав-
ства, спільних домовленостей
адміністрації і профспілки,
розпорядчих документів ВП
ХАЕС і ДП НАЕК «Енерго-
атом».

Цікава деталь: одні роз-
порядчі документи ми ігно-
руємо, а інші, як-то є вий-
нятий з-під сукна наказ
п’ятирічної давнини №   87 від
28.01.2008 року, починаємо
активно втілювати в життя.
Не виконаний свого часу
певними посадовими осо-
бами цей наказ втратив
свою актуальність через
невідповідність вказаних у
ньому термінів, але нових
розпорядчих документів з
дирекції Компанії не надхо-
дило. Штатна чисельність
усі ці роки замість поетапно-
го скорочення поступово, з
різних причин, зростала і те-
пер ми маємо те, що маємо.

Час ставить вимогу оп-
тимізувати чисельність, але
підґрунтям цієї вимоги мають
бути нові нормативи, що
врахують суттєві зміни чин-
ного законодавства і будуть
адаптовані до нових еконо-
мічних реалій. Не можна
використовувати нормативи
чисельності 2001 року.

Переконливо просимо
зробити крок назустріч ко-
лективу і призупинити дії зі
скорочення штатної чисель-
ності структурних підрозді-
лів ВП ХАЕС та розробити
заходи з оптимізації чисель-
ності управлінського персо-
налу з виконанням аналізу
функцій та відповідних роз-
рахунків. Частина четверта
статті 22 Закону України
«Про профспілки, їх права та
гарантії діяльності» дає пра-
во вносити пропозиції робо-
тодавцям про перенесення
термінів, тимчасове припи-
нення або скасування заходів,
пов’язаних з вивільненням
працівників, які є обов’язко-
вими для розгляду. Дуже
прошу вас почути і розгля-
нути цю пропозицію.

Реалізація питання, що
має вплив на долі людей,
повинна відрізнятися від кін-
ної атаки Чапаєва і проводи-
тися поетапно, з урахуван-
ням специфіки виробництва,

дотриманням норм чинного
законодавства і виконанням
спільних домовленостей. 

Мені також доручено
звернутися до учасників
конференції з приводу вико-
нання Колективного догово-
ру, одного з основних засобів
реалізації захисту трудових і
соціально-економічних прав
працівників. У ВП «Хмель-
ницька АЕС» протягом двох
місяців 2013 року не вико-
нуються умови Колектив-
ного договору в частині про-
ведення виплат матеріальної
допомоги. Не виплачується:
матеріальна допомога ді-
тям-інвалідам; матеріальна
допомога дітям-сиротам і
дітям-напівсиротам; одно-
разова матеріальна допо-
мога на поховання праців-
ника; матеріальна допомога
при народженні дитини; ма-
теріальна допомога по дог-
ляду за дитиною до 3-х ро-
ків. Підкреслю, ми єдиний
відокремлений підрозділ
державного підприємства,
де ця норма не виконується.
До того ж без прийняття від-
повідних спільних рішень, а
згідно лише з усними вказів-
ками представників дирекції
Компанії. 

Стаття 6 Закону України
«Про колективні договори і
угоди» (наче спеціально бу-
ла написана для цієї си-
туації) забороняє будь-яке
втручання, яке може обме-
жити законні права праців-
ників та їх представників або
заборонити їх здійснення, з
боку органів представницької
і виконавчої влади та госпо-
дарського управління, полі-
тичних партій, роботодавців
при укладенні та виконан-
ні колективних договорів,
угод. 

То чи може суперечли-
вого змісту (маю на увазі
слова «іншу допомогу») пос-
танова Кабінету Міністрів
України від 3 жовтня 2012
року №   899 скасувати норму
закону і Колективного дого-
вору?

Іще така проблема непо-
коїть сьогодні трудовий ко-
лектив ХАЕС — житлове за-
безпечення. Майже кожен
третій працівник нашого під-
приємства потребує поліп-
шення житлових умов, а в
черзі на отримання житла, що
бере свій початок з 1992 року,
перебуває 1042 людини.

Серед об’єктів капіталь-
ного будівництва ВП ХАЕС,
що потребують завершення
будівельно-монтажних ро-
біт, є і друга черга будинку 
№ 505 по вулиці Незалеж-
ності. Через тотальну відсут-
ність коштів ми вже змушені
вводити житло не будинка-
ми, а під’їздами. Перша чер-
га, тобто два під’їзди будинку
були розподілені для праців-
ників ще у 2010 році, а на за-

вершення робіт ще у трьох
під’їздах і в 2013 році кошти
не передбачені.

Для зменшення гостро-
ти проблеми житлового за-
безпечення персоналу, з
урахуванням перспектив
добудови 3 і 4 енергоблоків
Хмельницької АЕС, перекон-
ливо просимо вирішити пи-
тання про виділення 12 млн.
грн. для завершення буді-
вельних робіт у житловому
будинку №   505 і відновлення
стабільного фінансування
програми капітального жит-
лового будівництва на май-
данчику Хмельницької АЕС.

ТРЕБУЕТСЯ СРОЧНАЯ
ПОМОЩЬ ЗАВОДСКОМУ

КОМПЛЕКСУ 
(Из выступления пред-

седателя первичной проф-
союзной организации ОП
«Атомэнергомаш» Викто-
ра ПОЛИХРАНОВА):

— Выступить на конфе-
ренции заставляет сложная
ситуация, сложившаяся в
«Атомэнергомаше», не ясна
дальнейшая судьба пред-
приятия, что беспокоит тру-
довой коллектив и членов
профсоюза. Вопросов нако-
пилось очень много. Во-
первых, подразделению сис-
тематически нерегулярно
поставляются материалы
для выполнения производ-
ственной программы. Это
приводит к неритмичному
выпуску продукции, срыву
сроков ремонтов, изготовле-
ния оборудования для заказ-
чиков, вносит нервозность
как в работу коллектива, так и
самих заказчиков. Пос-
тоянно приходится работать
по выходным, спешить с вы-
полнением производствен-
ных заданий. В то же время
основную продукцию мы
ремонтируем атомным стан-
циям, и она должна быть
сделана на высшем уровне.
У нас три завода общей пло-
щадью 375 тыс. кв. м и 100
тыс. кв. м производствен-
ных площадей, до 2 тыс.
единиц устаревшего обору-
дования, и все это нужно
как-то обслуживать. 

Далее. Профсоюзный ко-
митет не понимает, почему
производственная програм-
ма не набирается в течение
вот уже нескольких лет на то
количество людей, которое
у нас есть сегодня. На 2013
год доведена на том же
уровне производственная
программа, что в 2012-м —
213 млн. грн. Но как ее вы-
полнять, если из тысячи че-
ловек сегодня около 300
людей надо уволить, причем
основных рабочих. Предс-
тавьте себе, на одного ра-
ботающего в 2004 году, когда
образовался «Атомэнерго-
маш», выработка была 9
тыс. грн. и производствен-
ная годовая программа —
42 млн. грн. а в 2012-м —
соответственно выработка
до 40 тыс. грн. и производ-
ственная программа 213
млн. грн. Нам в очередной
раз говорят, что и это мало-
вато. Согласен, нужно ис-
кать на стороне заказы,
здесь, может, мы и не дора-
батываем, но будем разби-
раться. 

Планирование трудоза-
трат. Мы и на профсоюзном
комитете поднимали эти
вопросы. Скажите, пожа-
луйста, почему для «Атомэ-
нергомаша» сразу на 10%
надо увеличивать коэффи-

циент выполнения норм, по-
чему не на 25%, чтобы на-
чать уже нормы пересма-
тривать? И в отношении
коэффициента невыходов
на работу по «Атомэнер-
гомашу» хотелось бы, чтобы
его утвердили, именно ис-
ходя из того, что имеется на
сегодня. У нас 14 человек
находились на продолжи-
тельном лечении, счет шел
на месяцы, мы им постоян-
но оказывали помощь. Сей-
час на предприятии есть 3—
4 человека, которые также
долго будут излечиваться от
нелегких болезней. Хоте-

лось бы, что это реально
учитывалось. 

Планирование фонда
заработной платы. Уже было
сказано, что производст-
венная программа растет,
по отношению к 2004 году —
в четыре и больше раза.
Нам говорят, что так и поло-
жено, но заработная плата
остается на том же уровне
— 6.567 грн., самая низкая,
которая есть в Компании
среди промперсонала, к ко-
торому мы относимся. Тот
фонд заработной платы,
который нам дали, всего
лишь на 500 тыс. грн. боль-
ше по отношению к 2012 го-
ду. 

Теперь по структуре.
Она по штатному расписа-
нию у нас должна быть
сугубо заводская, рацио-
нальная, включая и управ-
ленческий персонал. По-
тому что нам ни 200 млн.

грн., ни 300 млн. денег на го-
довую программу не хватит. 

Еще одна сложнейшая
проблема, где мы не можем
найти общего знаменателя.
Есть письма, направленные
дирекцией Компании на
предприятия, об этом гово-
рил Гук, относительно опти-
мизации, проще говоря,
сокращений. Профсоюзный
комитет сразу сказал, что
мы не против это рассма-
тривать, но только то, что
написано в данных указани-
ях, а не то, что происходит
сегодня. Согласно приказу 
№  533, руководители вызы-
вают людей и говорят, что
работники должны уволить-
ся, и они увольняются по
собственному желанию, по-
тому что психологически
уже не выдерживают. Все
они с жалобами идут в проф-
союзный комитет. 

Мы провели конферен-
цию трудового коллектива
«Атомэнергомаша» и считаем,
что все вопросы по колдого-
вору выполняются Компа-
нией, несмотря на трудности
с финансами. Мы также хо-

тим участвовать во всем,
что делает Компания, чтобы
мы не чувствовали себя вто-
ростепенным подразделе-
нием. 

Хотелось бы обратиться
к генеральным директорам
АЭС: просим вас в это труд-
ное время, которое сложи-
лось в нашем обособленном
подразделении, помочь с
размещением заказов на
наших производственных
площадях. А мы будем стре-
миться делать все каче-
ственно и вовремя. Очень
нужно помочь нам сейчас
стать на ноги. 
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На этом прения по док-
ладу были закончены. «И то,
что немного выступающих,
не значит, что отсутствует
активность делегатов, —
заметил председатель проф-
кома Компании Алексей
Лыч, — потому что многие
вопросы были сняты при
обсуждении на прошедших
отчетных конференциях тру-
довых коллективов и проф-
союзных, решены в рабочем
порядке, что, кстати, свиде-
тельствует о нормальных,
открытых и активных парт-
нерских взаимоотношениях
с руководством как на мес-
тах, так и с администрацией
Компании в целом». 

Далее были даны ответы
и. о. президента Компании
Виссариона Кима на вопро-
сы, прозвучавшие с трибуны
и из зала конференции.

— Объясню ситуацию, о
которой говорили высту-
пающие, в отношении опти-
мизации. Численность и фонд
оплаты труда, напомню, ос-
тавлен стопроцентно. Здесь
вопрос в том, что не может
на одного работающего быть

восемь руководителей, я
утрирую, но это совершенно
неприемлемо и нормати-
вы должны выдерживаться.
Иначе сверхнормативное
наличие управляющих на
один предмет приводит к
ухудшению всей работы, ее
торможению. Те, кто отно-
сится к этой категории пер-
сонала, могут быть переве-
дены на другую работу. 

По «Атомэнергомашу».
Для того, чтобы набрать оп-
ределенный объем работ,
надо выбрать руководству
подразделения те направ-
ления, которые будут на
100% загружены, произвес-
ти баланс между производи-
тельностью и количеством
персонала, который будет
эту работу выполнять. Дан-
ная ситуация не возникла в
этом году. Весь процесс по
оптимизации численности,
по приведению ее к норма-
тивам управляемости на-
чался, в первую очередь, с
«Атомэнергомаша». Почему

там сбои с выполнением
производственной програм-
мы? Считаю, что руково-
дителю «Атомэнергомаша»
Олегу Николаевичу Рогож-
никову надо обратить вни-
мание на свою работу и
своих заместителей в реше-
нии этой проблемы. Нельзя
плыть по течению. Есть нап-
равления работ, которые
заведомо являются про-
вальными. Сколько мы зало-
жили средств и сил в выпуск
теплоизоляции, но ничего
дальше не сделали, ни од-
ного изделия не продали на
сторону, и тему эту прекра-
тили. Затем начинаем выпу-
скать то тэны, то прокладки,
трубопроводные изделия,
то восстанавливать двига-
тели. У нас нет системы в
работе, соответственно, мы
не можем сформировать
производственную прог-
рамму. Для того, чтобы она
была наполнена, в течение
многих лет происходит ис-
кусственное «наклонение»
АЭС — давайте будем обес-
печивать «Атомэнергомаш»
заказами. И если изделия

«Атомэнергомаша» дороже,
чем те, которые АЭС может
закупить на стороне, то ни-
какая экономика атомной
электростанции это не вы-
держит. Поэтому АЭС будут
приобретать тот предмет,
что подешевле. 

По оказанию материаль-
ной помощи на Хмельниц-
кой АЭС. Хочу сказать, что
надо составить группу, ко-
торая будет вместе с юри-
стами, «социальщиками»
этот вопрос разбирать, сде-
лает нужные разъяснения.
По жилью. Это направление
в тарифе на сегодня не под-
держивается и в этом вся
проблема. Заделы все, ко-
торые начали, надо заканчи-
вать, но тогда застопорится
продление срока эксплуата-
ции, блок из ремонта не
выйдет вовремя и это, как
ком, потянется. Выработка
товарной продукции сядет и
т.д. Я вас уверяю, что этот
вопрос для меня очень бо-
лезненный и решать его на-

до, особенно на ХАЭС, но
пока и выкроить то не с чего. 

По вопросу приобре-
тения реанимобиля для
здравпункта Южно-Украинс-
кой АЭС, который озвучил
председатель профкома
атомной станции Владимир
Иванович Лещотный. Се-
годня нереально об этом
говорить, пока не изменится
тариф. Да и не совсем наш
этот вопрос, а Минздрава,
но мы его все равно рассмо-
трим.

Председатель профко-
ма Компании Алексей Лыч
относительно выступления
по «Атомэнергомашу» отме-
тил, что дело не столько в
программе, сколько в коли-
честве управленцев в под-
разделении, которые сидят
на плечах людей, произво-
дящих продукцию. Управ-
ленцы больше 50% фонда
оплаты труда забирают,
потому что зарплата у них
довольно высокая по отно-
шению к работникам, кото-
рые изготавливают товар-
ную продукцию, выполняют
ремонт изделий. Вот и вся
проблема. 

Генеральный директор
ОП «Атомэнергомаш» Олег
Рогожников в свою очередь
тоже высказался по этому
поводу:

— Тех, кого у нас назы-
вают управленцами, — 117
человек, в том числе это и
мастерской состав. 679 ос-
новных рабочих и 220 спе-
циалистов — это инжене-
ра, конструкторы, технологи,
экономисты, отдел экономи-
ческой безопасности, юри-
сты. Здесь задействованы
все те функции, которые
применимы для обособлен-
ного подразделения. Что ка-
сается замечаний, будем
работать над этим и выпол-
нять. 

Участники отчетной кон-
ференции трудового кол-
лектива по рассмотренным
вопросам приняли соответ-
ствующее решение (печата-
ется в газете).

***
По окончании конфе-

ренции трудового коллек-
тива, после небольшого
перерыва, была проведена
конференция профсоюз-
ная отчетная с участием тех
же делегатов, уполномо-
ченных на это своими кол-
лективами.

В своем докладе на
конференции председа-
тель профкома первичной
профсоюзной организации
ГП НАЭК «Энергоатом»
Алексей Лыч, в частности,
отметил, что все 24 сов-
местных решения, которые
были приняты, в условиях
острой нехватки денежных
средств в Компании для
выполнения условий Кол-
лективного договора, то-
лько улучшали положение

наших работников, защи-
щали те или другие пункты
договора. Благодаря тому,
что администрация выпол-
нила все обязательства по
перечислению средств на
культурно-массовую, физ-
культурно-спортивную и
оздоровительную работу,
удалось направить через
профсоюзный комитет око-
ло трех миллионов гривен
на лечение работников. По
каждому заявлению, кото-
рые подавались в проф-
ком НАЭК об оказании лю-
дям финансовой помощи,
мы удовлетворяли про-
сьбу, прежде всего, на
проведение дорогостоя-
щих операций, превышаю-

щих страховые суммы.
Правда, еще есть недора-
ботки в этом направлении.
На некоторых атомных
станциях не предоставля-
ется материальная по-
мощь тем, кто не застра-
хован самостоятельно, и
сумма находится в преде-
лах страховых сумм, на
ХАЭС и РАЭС застрахо-
ванных, практически, нет
и, естественно, постоянно
возникает вопрос о необ-
ходимости каким-то обра-
зом оказывать помощь
тем, кто болеет. Частичное
предоставление матери-
альной помощи на лече-
ние — это, считайте, ниче-
го, этих денег не хватает.
Хотелось бы, чтобы на
местах провели работу сре-
ди персонала о том, что

добровольное медицин-
ское страхование — преж-
де всего, забота о себе
самого работника. А мы
будем и дальше оказывать
помощь в вопросах, свя-
занных с предоставлени-
ем материальной помощи
на лечение, в случаях, как
отмечалось выше. И тогда
у нас будет солидарное
участие в лечении наших
работников, это в первую

очередь касается онколо-
гических заболеваний и
заболеваний, требующих
замены определенных ор-
ганов. От 10 до 40, 80 тыс.
грн. требовалось для про-
ведения таких операций.
Мы предоставляем по-
мощь тем, кто уже не в сос-
тоянии платить из собст-
венных средств. И дальше
будем продолжать такую
практику. 

По прошлому году,
если мы возьмем выполне-
ние по пунктам колдоговора,
связанное с отчислением
профсоюзному комитету, то
мы неоднократно принима-
ли решение об изменении
(увеличении) сметы на со-
циальное развитие по году
— где-то на 30 млн. грн.,
путем проведения перего-
воров с администрацией
мы находили такие допол-
нительные возможности.
Таким образом нам удалось
выполнить очень многие
обязательства по оздоров-
лению наших работников,
обеспечению спортивно-
физкультурной работы, про-
ведению культурно-мас-
совых мероприятий и т.д. 

Например, по оздоров-
лению мы удовлетворили
все заявки на предостав-
ление путевок от наших
обособленных подразделе-
ний. Спасибо ЗАЭС, кото-
рая в случае отказа кем-то
от путевки не пренебрегла
ни одной из «сгоревших»
путевок.

Председатель профко-
ма Компании также коснул-
ся вопроса корпоратизации
«Энергоатома». Сегодня,
подчеркнул Алексей Лыч, в
принятом недавно Нацио-
нальном плане действий
на 2013 год, подписанном
Президентом Украины, сре-
ди задач правительству на
период экономических
реформ (2010—2014 годы)
корпоратизация «Энерго-
атома» не числится.

Как известно, было
очень много призывов о
внесении изменений в
структуру фонда оплаты
труда, тарифной сетки про-
мышленного и непромыш-

ленного персонала. Сей-
час вводятся в обиход та-
кие понятия, как основное
производство, вспомога-
тельное и сервисное обс-
луживание. Россия уже
пошла по этому пути. И хо-
тим доложить, что если
средняя заработная плата
в России в два раза выше,
чем в Украине в энергети-
ке, то до 5 разряда она та-
кая, как у нас, один к одно-

му, а выше уже за счет
своих коэффициентов, по-
вышающих в три раза бо-
льше, и даже четыре. А в
руководителей, они по
контракту работают, там
совершенно не сопоста-
вимы по размерам огром-
ные заработки. В прошлом
году мы ознакомились с
положениями об оплате
труда в «Росэнергоатоме»
и поняли, что сегодня мы
не готовы переходить на
такую систему. Нам необхо-
димо взвешенно и береж-
но относиться к тому, что
мы имеем, и по возможно-
сти приумножать достигну-
тое. Предлагаю создать
комиссию для проведения
коллективных переговоров
по заключению Коллектив-
ного договора Компании на
2014—2015 годы с целью
продлить действие этого
документа. Мы должны
рассмотреть на комиссии
только те предложения,
которые сегодня были
приняты на конференции,
и поручить профсоюзному
комитету добиваться про-
дления действия колдого-
вора с дополнениями, ко-
торые поступят в ходе об-
суждения.

Отчетная конференция
первичной профсоюзной
организации по обсуждае-
мым вопросам единоглас-
но приняла необходимое
постановление и оценила
работу профкома ГП НАЭК
«Энергоатом» как удовле-
творительную.

Собравшиеся почтили
минутой молчания память
бывшего работника ОП
ЗАЭС, председателя ре-
визионной комиссии ППО
Компании Приходько На-
дежды Васильевны.

В конце конференции
председатель профкома
Компании поблагодарил
ее участников и все рабо-
чие органы за добросовест-
ную работу и, завершая
публичное мероприятие,
акцентированно отметил,
что в этом году, в феврале,
исполнилось 15 лет пер-
вичной профорганизации
Компании. «Многие пом-

нят непростые времена,
когда создавалась органи-
зация, приходилось про-
тивостоять дестабилиза-
ционным процессам в
атомной энергетике стра-
ны. И сегодня мы нахо-
димся в состоянии высо-
кого напряжения из-за
крайне сложных условий
работы отрасли, обеспече-
ния социального благополу-
чия трудовых коллективов.
Надеюсь, что последую-
щие 15 лет будут перио-
дом процветания органи-
зации и ее участников».

Под бурные аплодис-
менты присутствующих
Алексей Лыч, за заслуги
перед первичной профсо-
юзной организацией и в
честь 15-летия ее созда-
ния, вручил большой группе
профсоюзных работников 
и активистов, представи-
телям социальных служб,
нашим партнерам, награ-
ды профсоюзного комите-
та ГП НАЭК «Энергоатом».



25 березня у Мініс-
терстві енергетики та ву-
гільної промисловості
України відбулось підпи-
сання гарантійної угоди
між Україною та Євро-
пейським банком рекон-
струкції та розвитку і кре-
дитної угоди між ЄБРР
та ДП НАЕК «Енерго-
атом» за проектом «Комп-
лексна (зведена) про-
грама підвищення рівня
безпеки енергоблоків
атомних електростан-
цій» (КзППБ). Згідно з
угодою, ЄБРР надасть
ДП НАЕК «Енергоатом»
кредит на суму 300 млн.
євро на реалізацію захо-
дів у рамках КзППБ. Кре-
дит надається під дер-
жавні гарантії.

Гарантійну угоду з боку
України підписав міністр
енергетики та вугільної про-
мисловості України Едуард
Ставицький, під кредит-
ною угодою свій підпис
поставив виконувач обо-
в’язків президента ДП НАЕК
«Енергоатом» Віссаріон
Кім, від Європейського бан-
ку угоди підписав Дирек-
тор представництва ЄБРР
в Україні Андреа Куусвек.

Реалізація програми з
підвищення безпеки АЕС
передбачена постановою
Кабінету Міністрів України
від 7 грудня 2011 року 
№  1270 та є пріоритетним
інвестиційним проектом у
паливно-енергетичному
комплексі України. Голов-
ною метою проекту є під-
вищення рівня безпеки
експлуатації енергоблоків
атомних електростанцій та
надійності їх роботи.

ДП НАЕК «Енергоатом»
уже має позитивний дос-
від співпраці з ЄБРР — за
рахунок кредитних коштів,
наданих банком, було за-
вершено заходи з модер-

нізації енергоблоків № 2
Хмельницької АЕС та №  4
Рівненської АЕС. Цей про-
ект став одним із найус-
пішніших серед аналогіч-
них проектів з підвищення
безпеки експлуатації, які
впроваджувалися на євро-
пейських АЕС.

Закордонні експерти з
атомної енергетики, які в
останні роки брали участь
у багаторазових перевірках
українських АЕС на відпо-
відність вимогам МАГАТЕ
та Євратома, дали по-
зитивну оцінку рівню без-
пеки їх експлуатації. Разом
із тим, враховуючи уроки
аварії на японській АЕС
«Фукусіма», Україна доб-
ровільно взяла на себе
додаткові зобов’язання
щодо підвищення безпеки
на АЕС. За результатами
стрес-тестів, проведених
на енергоблоках вітчизня-
них АЕС, до КзППБ було
включено низку заходів,
спрямованих на зменшен-
ня ризиків виникнення ава-
рій на атомних електрос-
танціях під час стихійного
лиха або інших екстрема-
льних ситуацій. 

Загальна очікувана вар-
тість КзППБ становить 1
млрд. 245,3 млн. євро, у то-
му числі за рахунок позики
ЄБРР та Євратома — 600
млн. євро на паритетних
умовах. (Переговори з Єв-

ратом, щодо отримання
кредиту тривають). Решту
фінансування передбаче-
но отримати за рахунок
коштів, які надходять ДП
НАЕК «Енергоатом» від
продажу електричної та
теплової енергії, що ви-
робляється атомними елек-
тростанціями.

Початок надання кош-
тів кредиту ЄБРР — 2013
рік, термін надання креди-
ту — 15 років. Ставка від-
сотків ЄБРР — LIBOR по
євро (EURIBOR) + 1%.

Коментуючи підписан-
ня угоди, Едуард Стави-
цький зазначив, що уні-
кальність отриманої позики
полягає в тому, що, по-
перше, це найбільша за
розміром позика ЄБРР в
енергетичному секторі Ук-
раїни, а по-друге, це вико-
ристання успішного досві-
ду проекту «Модернізації
після завершення будів-
ництва енергоблока №  2
Хмельницької АЕС та енер-
гоблока №  4 Рівненської
АЕС», коли реалізацію та-
кого унікального, відпові-
дального й довготривало-
го проекту фінансують дві
потужні міжнародні фінан-
сові установи — ЄБРР та
ЄВРАТОМ (ЄС). Це свід-
чить про ефективність
проекту та є ознакою особ-
ливої довіри цих фінансо-
вих установ до України.

У свою чергу Андреа
Куусвек підкреслив, що,
роблячи внесок у реаліза-
цію цієї життєво важливої
програми, ЄБРР не тільки
відіграє важливу роль у
здійсненні заходів щодо
підвищення безпеки, а й
демонструє відповідаль-
ність як надійного довгост-
рокового партнера України.
«Наша участь у цьому про-
екті відповідає політиці Бан-
ку в енергетичній сфері,
яка передбачає інвестиції
для підтримки безпеки
атомних енергоблоків, що
експлуатуються», — зазна-
чив керуючий директор
ЄБРР у сфері енергетики
та природних ресурсів.

Довідково. На вико-
нання Указу Президента Ук-
раїни від 12 травня 2011
року №  585/2011 з метою

підвищення уваги до пи-
тань безпеки після аварії
на АЕС «Фукусіма-1» ста-
тус галузевої програми з
підвищення безпеки підви-
щено до урядового. Пос-
тановою КМУ від 07.12.
2011 №   1270 було затверд-
жено Комплексну (зведе-
ну) програму підвищення
рівня безпеки енергобло-
ків атомних електростан-
цій. На її виконання ДП
НАЕК «Енергоатом» роз-
роблено Зведені заходи
нової програми, які містять
всі заходи попередньої
програми та додаткові
«постфукусімські» заходи,
розроблені за результата-
ми «стрес-тестів». Прог-
рама встановлює обсяг
заходів з підвищення без-
пеки, які повинні бути реа-
лізовані на кожному енер-
гоблоці АЕС. Враховуючи
те, що реалізація заходів з
підвищення безпеки є не-
від’ємною умовою подов-
ження терміну експлуата-
ції діючих енергоблоків
АЕС, реалізація заходів
КзППБ також особливо ак-
туальна для виконання
стратегічних завдань в
енергетичної сфері, виз-
начених законодавчими
актами. Атомна енергети-
ка України є базовою га-
луззю економіки України.
Протягом тривалого пе-
ріоду атомна енергетика
забезпечує значну частину
загального виробництва
електроенергії в Україні 
(до 50%), тому її стабільне
функціонування є важливою
умовою розвитку економіки
всієї країни. У даний час на
чотирьох АЕС НАЕК «Енер-
гоатом» експлуатуються 15
енергоблоків із загальною
встановленою потужністю
13 835 МВт.

Прес-служба
Міненерговугілля
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МАТЕРІАЛИ І ДОКУМЕНТИ ЗВІТНИХ КОНФЕРЕНЦІЙ ТРУДОВОГО КОЛЕКТИВУ ТА ППО ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ» ЗА 2012 РІК

ПОСТАНОВА №    7
звітної конференції трудового колективу 

ДП НАЕК «Енергоатом» 
з виконання Колективного договору Компанії 

у 2012 році
14 березня 2013 року м. Київ

Заслухавши та обговоривши доповідь виконувача
обов’язків президента ДП НАЕК «Енергоатом»
Віссаріона Володимировича Кіма про підсумки та
перспективи розвитку Компанії, співдоповідь голови
первинної профспілкової організації ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Олексія Васильовича Лича та «Звіт з вико-
нання Колективного договору ДП НАЕК «Енер-
гоатом» за 2012 рік», звітна конференція трудового
колективу Компанії відзначає наступне.

Виконання виробничої програми. Планове зав-
дання з виробництва електроенергії за 2012 рік вико-
нали всі ВП АЕС. Коефіцієнт використання встанов-
леної потужності (КВВП) АЕС становив 74,2%. При
цьому, максимальний КВВП на енергоблоці №   1 ХАЕС
— 84,6%. Найнижче значення КВВП на енергоблоці 
№    3 ЮУАЕС — 48,9%, головна причина — велика три-
валість СПР, що була викликана інспекцією ядерного
палива (ТВЗ-W). Середньорічна встановлена потуж-
ність ДП НАЕК «Енергоатом»/АЕС ДП НАЕК «Енер-
гоатом» у 2012 році становила 14 160,1275/ 13 835
МВт, що становило 26,4/25,8% від загальної потуж-
ності електроенергетики України. При цьому частка
ДП НАЕК «Енергоатом»/АЕС у виробництві електрое-
нергії в Україні у 2012 році становила 45,6/45,5 %. 

Заробітна плата. Середня заробітна плата пер-
соналу ДП НАЕК «Енергоатом» за 2012 рік зросла на
19,3% порівняно з минулорічною і становила 8 215

гривень, зокрема заробітна плата промислово-
виробничого персоналу становила 9 072 гривні в
середньому за рік. Це відбулось у зв’язку із вищезаз-
наченим зростанням тарифних ставок і посадових
окладів та похідних виплат. Проте зростання на рівні
25% до попереднього року не досягнуто виключно у
зв’язку з перевищенням фактичних витрат на оплату
праці в 2011 році понад забезпечену затвердженими
НКРЕ тарифами на відпуск електричної і теплової
енергії, що виробляється атомними електростанція-
ми Компанії. Також стримується зростання витрат на
заробітну плату за рахунок капітальних інвестицій у
зв’язку зі згортанням інвестиційних програм та обме-
женням загальних витрат на капітальні інвестиції в
тарифі. 

Охорона праці. Цей розділ Колективного догово-
ру виконано частково. Сумарні витрати на засоби та
заходи з охорони праці, що відносяться до валових
витрат відповідно до постанови Кабінету Міністрів
України від 27.06.2003 №    994, становили за 2012 рік
180 млн. 937 тис. гривень. Ці витрати становлять
6,53% від ФОП ДП НАЕК «Енергоатом» за 2011 рік, що
відповідає вимогам статті 19 Закону України «Про
охорону праці» (не менше 0,5% від ФОП), але не від-
повідає вимогам Колективного договору ДП НАЕК
«Енергоатом».

Розвиток соціальної сфери підприємства та
соціальні гарантії. Скоригованим кошторисом вит-
рат на соціальний розвиток ДП НАЕК «Енергоатом» на
2012 рік, кошти за статтею «Витрати на соціальний
розвиток» були передбачені в розмірі 366,01 млн.
грн., при цьому фактичні витрати на соціальний роз-
виток Компанії за 2012 рік становлять 362,2 млн. грн.,

що на 64,9 млн. грн. більше фактичних витрат у 2011
році (297,30 млн. грн.). 

Виходячи з вищенаведеного, звітна конфе-
ренція трудового колективу ДП НАЕК «Енер-
гоатом» постановляє:

1. Інформацію виконувача обов’язків президен-
та ДП НАЕК «Енергоатом» Кіма В.В. та голови ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» Лича О.В. прийняти до відо-
ма.

2. Звіт з виконання Колективного договору ДП
НАЕК «Енергоатом» за 2012 рік затвердити.

3. Затвердити спільні рішення представника влас-
ника та профспілкового комітету, прийняті протягом
2012 року та вважати їх невід’ємною частиною Ко-
лективного договору Компанії на 2012—2013 роки
(додаток 1).

4. Затвердити «Виконання заходів до рішення
постанови конференції трудового колективу ДП НАЕК
«Енергоатом» від 8 грудня 2011 року №    6 з укладення
Колективного договору Компанії на 2012—2013
роки». 

5. Адміністрації та профспілковому комітету ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» забезпечити безумовне вико-
нання Колективного договору в 2013 році 

6. Доручити комісії з Колективного договору ДП
НАЕК «Енергоатом» в термін до 01 травня 2013 року
опрацювати всі пропозиції щодо змін та доповнень
до чинного Колективного договору, що запропонова-
ні під час проведення конференцій трудових колекти-
вів відокремлених підрозділів ДП НАЕК «Енергоатом»
і цієї звітної конференції та подати узгоджені рішення
на розгляд профспілкового комітету та адміністрації
Компанії для прийняття відповідних спільних рішень,
які будуть невід’ємною частиною Колективного дого-
вору ДП НАЕК «Енергоатом».

7. Скасувати дію «Положення про благодійну дія-
льність та спонсорську підтримку ДП НАЕК «Енер-
гоатом» ПЛ-К.0.07.185—05 та вивести його зі складу
Колективного договору. 

8. Адміністрації ДП НАЕК «Енергоатом» розробити
в місячний термін заходи по реалізації критичних
зауважень, що висловлені в ході конференції трудо-
вого колективу ДП НАЕК «Енергоатом» і конференцій
відокремлених підрозділів.

9. Звернутися до в.о. президента Компанії Кіма
В.В. щодо перевірки причин невиконання деяких
пунктів Колективного договору в 2012 році в окремих
відокремлених підрозділах (перелік додається).

10. Контроль з виконання цієї постанови покласти
на керівників сторін, які підписали Колективний дого-
вір ДП НАЕК «Енергоатом».

Голова конференції Лич О.В.
Секретар конференції Ємченко В.М.

ЄВРОПЕЙСЬКІ АТОМНІ БЕЗПЕКОВІ ПРОЕКТИ

АЕС УКРАЇНИ: ІНВЕСТИЦІЇ, СПРЯМОВАНІ У МАЙБУТНЄ Тема продовження екс-
плуатації енергоблоків №  1 та 
№   2 Запорізької АЕС — одна з
найактуальніших на сьогодні
не тільки для станції, а й для
всієї галузі.

Продовження експлуатації
енергоблоків АЕС здійснюється
на підставі результатів періодич-
ної переоцінки безпеки. Це цілий
комплекс різнопланових заходів,
націлених на всебічну оцінку сту-
пеня безпеки ядерних устано-
вок. Результати переоцінки розг-
лядає Державна інспекція з
ядерного регулювання України
(ГІЯРУ), яка в разі позитивного
рішення вносить відповідні зміни
до ліцензії на експлуатацію АЕС.

Весь комплекс заходів з під-
готовки вихідних матеріалів для
такого аналізу, увійшов в узгод-
жений ГІЯРУ деталізований план-
графік підготовки енергоблоків 
№    1 та №    2 ЗАЕС до продовження
експлуатації, який станція успіш-
но виконує. По більшій частині
елементів роботи були заверше-
ні торік. А весь комплекс робіт з
оцінки на першому блоці плану-
ється завершити до 31 жовтня
нинішнього року, на другому —
до 30 листопада.

За 2012 рік був виконаний
практично повний обсяг робіт з
обстеження обладнання безпо-
середньо на енергоблоках, та-
кож — будівель, споруд. І на да-
ний момент практично більша
частина обладнання та систем,
важливих для безпеки, на ЗАЕС
перейшла в розряд устаткуван-
ня з продовженим терміном екс-
плуатації. Є відповідне рішення.

Сьогодні тривають роботи по
реактору і устаткуванню першого
контуру, які планується заверши-
ти до кінця року. Обстеження
цього обладнання вже заверше-
но, документи з результатами
передані в ГІЯРУ, а по устатку-
ванню першого контуру — спря-
мовані на державну експертизу.

На Запорізькій АЕС частко-
во вже почала експлуатуватися
система сейсмічного моніто-
рингу, ведеться її монтаж, про-
водяться додаткові дослідження
сейсмічних характеристик май-
данчика.

До кінця 2013 року Запо-
різька АЕС має підготувати та
надати всі необхідні вихідні дані
та матеріали для того, щоб був
розроблений звіт періодичної
оцінки безпеки. Після його по-
годження та прийняття, направля-
ється заява в ГІЯРУ про внесення
змін до ліцензії щодо продовжен-
ня термінів експлуатації енер-
гоблоків станції.



Начальник відділу з питань призначення пенсій Пен-
сійного фонду України Галина Мастюгіна відповіла на
запитання читачів із редакційної пошти про застосу-
вання Списків №    1 і №     2 під час призначення пенсій пра-
цівникам атомної енергетики.

ПРАВО НА ПЕНСІЮ
— Як знижується пенсійний вік працівникам атомної

енергетики?
— Відповідно до статті 13 Закону України «Про пенсійне

забезпечення» (далі — Закон), право на пенсію за віком на
пільгових умовах незалежно від місця останньої роботи
мають працівники, зайняті повний робочий день на роботах
з особливо шкідливими й особливо важкими умовами праці,
— за Списком №  1 виробництв, робіт, професій, посад і
показників, затвердженим постановою Кабінету Міністрів
України, і за результатами атестації робочих місць. Чоловіки
— після досягнення 50 років і за стажу роботи не менше як
20 років, із них не менше як 10 років на зазначених роботах;
жінки — після досягнення 45 років і за стажу роботи не
менше як 15 років, із них не менше як 7 років 6 місяців на
зазначених роботах.

Працівникам, які мають не менше як половину стажу
роботи в особливо шкідливих та особливо важких умовах
праці, пенсії на пільгових умовах призначають зі зменшен-
ням віку, передбаченого в статті 12 Закону на 1 рік за кожний
повний рік такої роботи — чоловікам і на 1 рік 4 місяці за
кожний повний рік такої роботи — жінкам.

— А якщо йдеться про атомників, які працювали за
Списком №    2?

— Працівники, що були зайняті повний робочий день на
інших роботах у шкідливих і важких умовах праці за Списком
№   2 виробництв, робіт, професій, посад і показників, який
затверджує Кабінет Міністрів України, за результатами ате-
стації робочих місць мають право на пенсію:

• чоловіки — після досягнення 55 років і за стажу роботи
не менше як 25 років, із них не менше як 12 років 6 місяців на
зазначених роботах;

• жінки — після досягнення 50 років і за стажу роботи не
менше як 20 років, із них не менше як 10 років на зазначених
роботах.

Працівникам, які мають не менше як половину стажу
роботи зі шкідливими й важкими умовами праці, пенсії на
пільгових умовах призначають зі зменшенням віку, пере-
дбаченого в статті 12 Закону, на 1 рік за кожні 2 роки 6 міся-
ців такої роботи — чоловікам і за кожні 2 роки такої роботи
— жінкам.

ЗАСТОСУВАННЯ СПИСКІВ ЗАЛЕЖНО ВІД СТАТТІ 
ЗАКОНУ

— Як призначають пенсію, якщо вся робота в шкід-
ливих умовах відбувалася до 1 січня 1992 року?

— Якщо така робота відбувалася до 1 січня 1992 року, то
пенсію призначають з урахуванням статті 100 згаданого
вище Закону. Тобто особам, котрі на день набрання чинно-
сті цим Законом мають повний стаж на зазначених роботах,
який давав право на пенсію на пільгових умовах, пенсії в
розмірах, передбачених у цьому Законі, призначають відпо-
відно до вимог щодо віку й стажу, котрі визначено в законо-
давстві, що діяло раніше. Особам, які не мають повного

стажу роботи зі шкідливими й важкими умовами праці, вік,
потрібний для призначення пенсії відповідно до статті 12
Закону, знижують пропорційно наявному стажеві в порядку,
передбаченому в статтях 13 і 14 цього Закону, виходячи з
вимог цього стажу, визначених у законодавстві, що діяло
раніше.

— Які Списки треба використовувати та чи потрібна
в цьому разі атестація робочих місць?

— Під час визначення права на пенсію за віком на піль-
гових умовах відповідно до статті 100 Закону України «Про
пенсійне забезпечення» застосовують Списки №   1 і №   2
виробництв, цехів, професій, посад, робота в яких дає
право на державну пенсію на пільгових умовах і в пільгових
розмірах, затверджені постановою Ради Міністрів СРСР від
22 серпня 1956 року №   1173 (зі змінами, внесеними поста-
новою Ради Міністрів СРСР від 12 лютого 1964 року №    134—
49).

У Списку №   1 ішлося про працівників атомної промисло-
вості й працівників науково-дослідних та інших організацій,
зайнятих на роботах із радіоактивними речовинами та дже-
релами іонізаційних випромінювань.

Пільговий стаж при цьому зараховують до 1 січня 1992
року та обчислюють відповідно до законодавства, що діяло
до згаданої дати. Тому атестація робочих місць у цьому разі
не потрібна.

— А які Списки застосовують, якщо пенсію призна-
чають за статтею 13 Закону «Про пенсійне забезпечен-
ня»?

— Під час призначення пільгової пенсії за статтею 13
згаданого Закону враховують пільговий стаж як до 1 січня
1992 року, так і після цієї дати. Після 1 січня 1992 року діяли
Списки виробництв, робіт, професій, посад і показників при
обчисленні стажу роботи, що дає право на пенсію за віком
на пільгових умовах, затверджені постановою Кабінету
Міністрів СРСР від 26 січня 1991 року №    10. А з 11 березня
1994 року діяли Списки, затверджені постановою Кабінету
Міністрів України від 11 березня 1994 року №   162. У розділі
XXIV Списку №    1 йдеться про робітників, спеціалістів і керів-
ників, постійно зайнятих на експлуатації, ремонті та наладці
технологічного обладнання, вентиляції, систем управління,
пристроїв технологічного й радіаційного контролю, на робо-
тах з виведення з експлуатації атомних реакторів різного
призначення й атомних станцій в умовах радіаційної шкідли-
вості. А в розділі XXXIV Списку №   2 йдеться про роботи на
промислових атомних реакторах, атомних електростанціях
та атомних станціях теплопостачання.

Із 16 січня 2003 року діють Списки виробництв, робіт,
професій, посад і показників при обчисленні стажу роботи,
що дає право на пенсію за і віком на пільгових умовах, які
затверджено постановою Кабінету Міністрів України №    36 і в
яких також передбачено зазначені роботи.

Звертаємо увагу
Пенсії за віком на пільгових умовах (Список №   1 і Список

№   2) призначають за нормами Закону України «Про загаль-
нообов’язкове державне пенсійне страхування» в разі
досягнення пенсійного віку та за наявності трудового стажу,
передбаченого в Законі України «Про пенсійне забезпечен-
ня».

До теми
В інтерв’ю Укрінформу про пріоритети уряду щодо

поліпшення пенсійного забезпечення громадян у 2013
році директор профільного Департаменту Мінсоцполі-
тики України Микола Шамбір на запитання кореспонден-
та: «Які законодавчі ініціативи Мінсоцполітики має намір
реалізувати найближчим часом», зокрема відповів:

— Фахівцями нашого міністерства розроблено зако-
нопроект «Про внесення змін до деяких законів України
(щодо призначення та індексації пенсій)». У ньому визна-
чено стратегію подальших дій щодо вирішення проблеми
диспропорції в розмірах пенсій, призначених у різні роки.
Цей документ має на меті вдосконалити механізм щоріч-
ного перерахунку (осучаснення) пенсій. Окремим законо-
проектом передбачається вдосконалити порядок покрит-
тя витрат на виплату і доставку пенсій, призначених на
пільгових умовах. Зокрема, пропонується звільнити робо-
тодавців (підприємства та організації) від зобов’язань від-
шкодовувати Пенсійному фонду України виплату і достав-
ку пенсій особам, які були зайняті повний робочий день на
підземних роботах, на роботах з особливо шкідливими й
особливо важкими умовами праці за Списком №   1 вироб-
ництв, робіт, професій, посад і показників, затверджених
Кабінетом Міністрів України (крім працівників, що були
безпосередньо зайняті повний робочий день на підзем-
них роботах (включаючи особовий склад гірничоряту-
вальних частин) з видобутку вугілля, сланцю, руди та
інших корисних копалин, на будівництві шахт і рудників за
Списком робіт та професій, затверджених Кабінетом
Міністрів України), та зайнятих повний робочий день на
інших роботах із шкідливими і важкими умовами праці —
за Списком №   2 виробництв, робіт, професій, посад і
показників, затверджених Кабінетом Міністрів України, і
за результатами атестації робочих місць. Для забезпе-
чення фінансування виплати пенсій, призначених на піль-
гових умовах, законопроектом пропонується запровади-
ти додаткові ставки єдиного соціального внеску.

Відповідно до Закону України «Про Державний бюд-
жет України на 2013 рік» показники видатків на пенсійне
забезпечення обчислені з урахуванням фонду оплати
праці, індексу інфляції — 104,8% та розміру прожитково-
го мінімуму для осіб, які втратили працездатність: з 1
січня — 894 грн., з 1 грудня — 949 грн.

Так само, як і в попередні роки, у 2013 році мінімаль-
ні пенсії виплачуватимуться в розмірах, не нижчих за
встановлений законодавством прожитковий мінімум для
осіб, які втратили працездатність. За рахунок коштів
державного бюджету провадитимуться видатки на пен-
сійне страхування окремих категорій громадян, скажімо,
осіб, які проходять строкову військову службу, догля-
дають за дитиною або інвалідом тощо.

Питання поліпшення пенсійного забезпечення всіх
категорій громадян залишається для уряду пріоритет-
ним завданням. На основі моніторингу виконання
Державного бюджету України за підсумками І кварталу
2013 року Кабінетом Міністрів буде внесено пропозиції
щодо подальшого підвищення соціальних стандартів та
їх фінансового забезпечення.

Не показав истинную
цену электроэнергии, мы
будем культивировать уве-
ренность, что электроэ-
нергия берется из «розет-
ки» и стоит почти «ничего».

Энергетика и, прежде
всего, электроэнергетика,
является основой жизнеобес-
печения экономики любой
страны, основой жизнедея-
тельности каждого граждани-
на. Еще раз эту аксиому под-
твердила недавняя крупная
авария в соседней России с
потерей электрообеспече-
ния части Москвы и цен-
тральных областей Россий-
ской Федерации.

Ми вправе рассчитывать,
что в жесткой конкурентной
схватке за оставшиеся в
мире энергоресурсы не ока-
жемся проигравшей сторо-
ной. Кроме либерализации
ринка электричества, кроме
технологического переосна-
щения систем обеспечения
качества и систем продаж,
требуется, чтобы энергетика
была экологически чистой
на всех этапах преобразова-
ний первичных ресурсов, на
всех этапах работы с отхо-
дами — радиоактивными,
зольными, выбрасываемы-
ми в воздух; воздействием
на ландшафт, недра и воду,
при добыче и переработке
угля, урана, нефти, газа. И
пока ми экологически не
реабилитируем Донбасс, Га-
личину и Приднепровье, все
регионы, где добывались и
перерабатывались уголь и
уран, нефть и газ, ми вряд
ли сможем вступить в Ев-
ропу. Если ми не покажем
свое умение комплексно ре-
шать экологические про-
блемы, европейские рынки
для нашей электроэнергии
будут закрыты.

Необходимо утвердить
на законодательном уровне
направления использова-
ния первичных энергоре-

сурсов, определить приори-
теты использования импор-
тируемых энергоресурсов и
энергоресурсов собствен-
ной добычи. Каждый должен
знать, что на крупное элек-
тропроизводство у нас пред-
назначены только уран и
уголь, а газ и нефть напра-
вляются на другие нужды
общества. Об инвестицион-
ных потребностях энергети-
ки. Правительство умалчи-
вает, точнее, не решается
сказать прямо, — все инвес-
тиции в энергетику оплатит
наш украинский потреби-
тель, он будет платить вско-
ре не вообще по мировым
ценам, а оплачивать всю
модернизацию и рекон-
струкцию энергетики, то есть
то, на что у энергетиков все
15 лет не было средств. По
самим скромным подсче-
там, тариф на электроэнер-
гию уже сейчас необходимо
поднять по всем группам
потребителей не менее чем
в два с половиной раза, при
этом ликвидировать пере-
крестное субсидирование
между различными потре-
бителями, ликвидировать все
еще процветающее воров-
ство электроэнергии. Мы не
вправе рассчитывать, что в
мире есть инвесторы-аль-
труисты. Инвестор — бизне-
смен, и он работает ради
прибыли, а значит, потреби-
тель должен оплатить и его
прибыль. Ми должны честно
сказать: если хотим иметь
энергетическую безопасность
страны, в Украине будет та-
кая-то динамика тарифа. То-
лько так можно и заставить, и
заинтересовать бизнес во
внедрении энергосберегаю-
щих технологий, в исполь-
зовании всех возможностей
альтернативной энергетики:
малых ГЭС, древесины и
торфа, сланцев, биотопли-
ва, ветровой и солнечной
энергии. Не показав истин-

ную цену электроэнергии, ми
будем культивировать уве-
ренность, что электроэнергия
берется из «розетки» и стоит
почти «ничего». Вместе с тем
государство должно заявить,
что оно обеспечит каждого
дешевым социальным элек-
тричеством, к примеру, на
лампочку и холодильник с те-
левизором, но если нужно и
хочется больше, то придется
платить полную цену.

И еще об одном. В ин-
вестициях нуждается и госу-
дарственная, и негосудар-
ственная электроэнергетика.
Из практики Европы, да и
СССР, в энергетику никогда
не направлялись невозврат-
ные инвестиции, они всегда
шли через банк. В Европе
это ЕБРР и Евроатом, в СССР
это был Стройбанк, которые
могли использовать в каче-
стве инвестиции и бюджет-
ные средства государств-
учредителей, и собственные
средства предприятий, и
работать на финансовых
рынках заимствования. Од-

новременно эти банки обес-
печивали и жесткий кон-
троль за использованием
предоставляемых средств.

И последнее. Всегда и
тепловая электростанция, и
атомная будут создавать
экологическую нагрузку на
население, всегда будет
сложно убедить проживаю-
щих вблизи жителей дать
согласие на строительство
нового энергообъекта. И то-
лько в том случае, если
будет создана инфраструкту-
ра обеспечения безопасно-
сти и поддержания здоровья
людей, как при нормальной
работе станции, так и в ава-
рийной ситуации, когда
предприятия и люди будут
иметь ощутимые экономи-
ческие преференции, в том
числе и по цене на электри-
чество, будет даваться доб-
ро на строительство, а биз-
нес начнет подтягиваться к
энергообъектам, поскольку
ему выгоднее создавать ра-
бочие места здесь, а не вда-
ли от энергоисточника, а

значит, жизненная среда
проживающих здесь будет
улучшаться более быстры-
ми темпами.

Владимир БРОННИКОВ,
президент Украинского

ядерного общества,
председатель подкоми-

тета по электроэнергети-
ке профильного Комитета
Верховной Рада Украины

(статья печатается в сокраще-
нии. — «Атомник України», июль
2005 года)

На снимке: Владимир
БРОННИКОВ (справа) и
исполнительный секре-
тарь — вице-президент
УкрЯО Сергей БАРБАШЕВ
на заседании круглого сто-
ла по ядерной энергети-
ке.
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Тепло и свет — исконные спутники мирской жизни

УКРАЇНСЬКЕ ЯДЕРНЕ ТОВАРИСТВО: ЩИРІ ВІТАННЯ
З НАГОДИ 20-РІЧЧЯ

Українське ядерне товариство (УкрЯТ) було створено у
1992 році, а зареєстровано Міністерством юстиції України 1
квітня 1993 року.

Девіз цієї організації: професійність, відкритість, розви-
ток.

Основна мета — об’єднання зусиль учених та фахівців
різних галузей для вирішення актуальних завдань безпечно-
го застосування технологій, процесів і явищ, що базуються
на використанні іонізуючого випромінювання, енергії ядер-
ного розпаду і термоядерного синтезу та підтримка профе-
сійних інтересів членів товариства.

За час свого існування УкрЯТ зробило певний внесок у
розв’язання багатьох наукових, виробничих і соціальних
проблем ядерної енергетики України. Велику увагу у своїй
діяльності УкрЯТ приділяє питанням формування позитив-
ного іміджу ядерної енергетики, культури безпеки на під-
приємствах галузі, працює з молоддю та школярами, гро-
мадськістю, ЗМІ, вирішує екологічні проблеми, активно
здійснює інформаційно-видавничу діяльність, бере участь у
вирішенні питань підготовки спеціалістів для ядерної енер-
гетики, проводить актуальні семінари і конференції, співп-
рацює з багатьма зарубіжними організаціями ядерного про-
філю.

УкрЯТ є ініціатором низки творчих конкурсів, олімпіад,
оглядів, забезпечує збирання і поширення інформації,
пов’язаної з проблемами українського ядерно-енергетич-
ного комплексу, видає з 1993 року «Вісник Українського
ядерного товариства», готує до виходу у світ спеціальні кни-
ги та брошури.

До складу УкрЯТ входять 28 первинних організацій та
близько 400 індивідуальних членів.

Високі оцінки своєї діяльності товариство отримує від
державних органів, галузевих підрозділів та професійних
громадських організацій.

Про особливу роль товариства у сприянні вирішення
питань безпечного для людини і довкілля використання
ядерних технологій з дотриманням принципів відвертості і
фаховості свідчить те, що його керівники, які свого часу очо-
лювали УкрЯТ, є знані особи і не тільки у галузі. Це почесний
(і нинішній) президент товариства В. К. Бронніков, О. О.
Ключников, В. Г. Сапронов і безмінний виконавчий секретар
— віце-президент УкрЯТ С. В. Барбашев.

Сьогодні Українське ядерне товариство вже відоме про-
фесіоналам усього світу. А над усе організація пишається
своїми людьми, учасниками УкрЯТ. Це вони робили і роб-
лять значний внесок у становлення та розвиток ядерної
енергетики країни і власне товариства, за що заслуговують
поваги та подяки.

СТРАХОВИЙ ЗАХИСТ



Метою щорічних конкурсiв є стимулювання iнiцiативи,
розкриття науково-технiчного потенцiалу, пiдвищення
загального рiвня знань, обмiн досвiдом, генерацiя нових
iдей у молодих працiвникiв ДП НАЕК «Енергоатом» і пошук
нових шляхiв оптимiзацi виробничого процесу. 

Конкурси проводяться за трьома напрямами (виробничий,
соцiальний та профспiлковий) у два етапи: перший — у вiдок-
ремлених пiдроздiлах та в Дирекції Компанiї; другий — мiж
вiдокремленими пiдроздiлами та Дирекцiєю ДП НАЕК «Енерго-
атом» (у Києвi). Переможцi першого етапу беруть участь у дру-

гому етапi. Цього року у другому етапі взяли участь 13 учасників
з 12 доповідями.

Цього року переможцем у конкурсі наукових доповiдей
серед молодих працiвникiв за виробничим напрямом конкурсна
комісія визначила Олександра Пчелінцева, інженера електроце-
ху ВП «Рівненська АЕС», друге місце виборов Тимофій Коваль-
чук, інженер-технолог І категорії наукового центру ВП «Атом-
ремонтсервіс», третє місце посів Володимир Гудзь, оператор
спецводоочищення ВП «Хмельницька АЕС». Серед доповiдей за
соціальним та профспілковим напрямами конкурсна комісія

визначила переможцем В’ячеслава Губу, інженера з експлуата-
ції обладнання реакторного цеху №    2 ВП «Южно-Українська
АЕС», друге місце виборов Олександр Кратік, інженер І категорії
служби підтримки ресурсу та продовження експлуатації ВП
«Рівненська АЕС». Третього переможця за цими напрямами кон-
курсна комісія не визначала.

Переможцi конкурсів були нагороджені дипломами і грошо-
вими премiями: за перше мiсце — до чотирьох мiнiмальних
заробiтних плат, що встановлено на державному рiвнi; за друге
мiсце — до трьох мiнiмальних зарплат; за третє мiсце — до двох
мiнiмальних зарплат. 

Усі інші учасники конкурсів отримали почесні грамоти.

КРАЩІ В ГАЛУЗІ І… БЕЗ
ПОТРІБНИХ КОШТІВ НА

КАПІТАЛЬНЕ 
БУДІВНИЦТВО 

Доповідаючи про рівень
заробітної плати, Микола Па-
нащенко зауважив, що вда-
лося зберегти тенденцію її
зростання, як серед про-
мислового, так і непромис-
лового персоналу — на 20 та
16,7 відсотка відповідно. У ка-
пітальному будівництві че-
рез брак коштів особливого
поступу не спостерігалося.
На другу чергу 505-го бу-
динку вдалось виділити 5,38
мільйона гривень, замість
запланованих 1,44 мільйона
гривень, та на розширення
водозабору 4 мільйони за-
мість трьох передбачених
планом. Однак ці кошти не
вирішують проблему. Ке-
рівник підприємства розпо-
вів про необхідність понад
115 мільйонів гривень на
спорудження будинків №    502а,
503а, 508, на які вже є буді-
вельна документація.

Про виконання коштори-
су витрат на соціальний роз-
виток ВП ХАЕС за 2012 рік
звітував начальник відділу
соціального розвитку Сергій
Ільющенков. Кошторис вит-
рат вдалося виконати на
93,2 відсотка. Близькими до
планових показників вияви-
лися: матеріальна допомога
дітям-сиротам та напівсиро-
там, по догляду за дитиною
до 3 та 6 років, у зв’язку з
народженням дитини. На
жаль, зріс показник щодо
допомоги на поховання. 233
пенсіонерам виплачувалася
доплата. Відповідно до роз-
порядження КМУ від 2.04.
2009 №  332-р, наказом ДП
НАЕК «Енергоатом» від 11.
04.2012 №  321 у 2012 році
було призупинено надання
благодійної, спонсорської
та іншої допомоги.

Зазначив доповідач, що
станом на 1 січня поточного
року у черзі на житло пере-
бувала 971 людина. З них на
загальній черзі — 774, пер-
шочерговій — 134 та 63 —
позачерговики. Сергій Олек-
сандрович доповів про конт-
рольні цифри тимчасового
кошторису витрат на соці-
альний розвиток ВП ХАЕС на
2013 рік.

Його колега, начальник
відділу охорони праці Сергій
Романко, відзвітував про ви-
конання «Комплексних захо-
дів щодо досягнення встанов-
лених нормативів безпеки,
гігієни праці і виробничого
середовища, підвищення іс-
тотного рівня охорони праці,
попередження випадків ви-
робничого травматизму, про-
фесійних захворювань і аварій
на 2012 рік» і запропонував
схвалити «Комплексні захо-
ди...» на рік поточний.

Про хід виконання пос-
танови конференції трудово-
го колективу ВП ХАЕС від 16
лютого 2012 року доповідав
голова профкому Михайло
Гук, а Сергій Ільющенков зап-
ропонував делегатам розг-
ляд і затвердження довідки
про виконання Колективного
договору ДП НАЕК «Енерго-
атом» по ВП ХАЕС за 2012 рік.
Заступник голови профкому
ХАЕС Олександр Борцов ви-
голосив пропозицію щодо
кількісного та персонального
складу делегатів на конфе-
ренцію трудового колективу
ДП НАЕК «Енергоатом». Де-
легати погодились, що ці ж
представники ХАЕС брати-
муть участь у профспілковій
конференції Компанії.

У різному відбулись де-
бати щодо процесу оптиміза-
ції на Хмельницькій АЕС, інших
питань. Певні роз’яснення по-
зиції дирекції Компанії та
профспілки давали виконав-
чий директор з кадрів, праці
та соціальних питань ДП НАЕК
«Енергоатом» Тетяна Алексє-
єва, голова профкому ППО
Компанії Олексій Лич і Голова
Атомпрофспілки України Ва-
лерій Матов.

Заслухавши доповіді і
виступи делегатів з питань
порядку денного, конферен-
ція трудового колективу ВП
ХАЕС своєю постановою,
зокрема, ухвалила звіт гене-
рального директора про ви-
конання показників діяль-
ності ВП ХАЕС за 2012 рік
відповідно до договірних
зобов’язань, передбачених
Колективним договором ДП
НАЕК «Енергоатом»;  затвер-
дила довідку про виконання
Колективного договору ДП
НАЕК «Енергоатом» за 2012
рік, з констатацією того, що
частково виконаними є пунк-
ти 5.8 та 8.2 Колективного
договору Компанії (своєчас-
не забезпечення працівників
якісними засобами індивіду-
ального захисту, відповідно
до нормативно-правових ак-
тів з охорони праці та здійс-
нення будівництва житла,
поліпшення житлових умов
працівників згідно з відпо-

відним  положенням Ком-
панії і вважати не викона-
ним пункт 8.3 Колективного 
договору Компанії щодо
сприяння відведенню зе-
мельних ділянок під інди-
відуальне житлове будів-
ництво. 

Учасники конференції
звернулися до в. о. президен-
та ДП НАЕК «Енергоатом» з
пропозицією про призупинен-
ня процесу оптимізації персо-
налу ВП ХАЕС для детального
вивчення численних заува-
жень профспілкового комітету
ВП ХАЕС, що висловлені у від-
повідних зверненнях.

СОЦІАЛЬНЕ 
ПАРТНЕРСТВО ВИМАГАЄ

ПОШУКУ БАЛАНСУ
Продуктивною і злагод-

женою була робота звітної
профспілкової конференції
первинної організації ХАЕС,
на яку зібралися 261 делегат.
На порядку денному стояли
питання звіту про роботу про-
фкому за період з 16 лютого
2012 року по 5 березня 2013-
го; звіт ревізійної комісії ППО
ХАЕС за 2012 рік; розгляд 
і затвердження виконання
«Кошторису витрат первин-
ної профспілкової організації
ХАЕС за 2012 рік» та схвален-
ня Кошторису на 2013 рік; ви-
бори делегатів на звітну
профспілкову конференцію
ППО ДП НАЕК «Енергоатом».
Як сказано вище, делегатів
назвала конференція трудо-
вого колективу, з чим присут-
ні на профспілковому зібран-
ні погодились. 

Голова профкому ХАЕС
Михайло Гук зауважив, що
профспілкова організація
станції найчисельніша серед
промислових підприємств
області і налічує майже
шість тисяч членів, з-поміж
яких 5118 працівників ХАЕС,
740 непрацюючих пенсіоне-
рів, 54 працівники спорт-
комплексу та КДЮСШ тощо.

Основними напрямами
роботи профспілкового ко-
мітету за звітний період бу-
ли: контроль за дотриманням
на підприємстві законодав-
ства України про працю;
контроль виконання умов

Колективного договору; під-
готовка і проведення куль-
турно-масових, спортивних,
оздоровчих і реабілітаційних
заходів серед персоналу ВП
ХАЕС і членів їхніх сімей.

Серед найважливіших бу-
ли питання заробітної плати.
Профкому разом з адмініст-
рацією вдалося у цьому нап-
рямі зберегти тенденцію до
збільшення посадових окла-
дів та тарифних ставок на 31
відсоток. У 2012 році впер-
ше в історії атомної енер-
гетики середня заробітна
плата персоналу перетнула
межу 1 тисячу доларів США.

Проте фінансова ситуа-
ція у 2012 році була вкрай
складною. Відсутність коштів
призводила до напружених
моментів у питанні виплати
заробітної плати персоналу
СК і КДЮСШ (допущено три
затримки), при виплаті ма-
теріальної допомоги членам
профспілки, при організації
оздоровлення персоналу,
літнього дитячого оздоров-
лення. Укотре за путівки в
дитячі оздоровчі табори та
санаторно-курортні заклади
профком розраховувався аж
на початку 2013 року. «Така
практика не посилює до нас
довіри, як до ділових пар-
тнерів з боку цих профільних
закладів», — зауважив Ми-
хайло Гук. 

За звітний період спіль-
но з профспілковим коміте-
том ДП НАЕК «Енергоатом»
оздоровлено 1824 працівни-
ки ВП ХАЕС та членів їхніх
сімей, у тому числі в санато-
ріях і пансіонатах 1693. Спі-
льно з профспілковим комі-
тетом ДП НАЕК за звітний
період оздоровлено в дитя-
чих оздоровчих таборах 416
дітей на суму 2 645 189 гри-
вень. Матеріальну допомогу
з коштів профспілкового
бюджету за звітний період
отримали 570 осіб. У випад-
ках, коли суми на лікування
становили десятки тисяч
гривень (онкологічні захво-
рювання, складні оперативні
втручання, імплантація до-
норських та штучних органів
і т.д.), допомогу надавали

профспілковий комітет Ком-
панії і ЦК Атомпрофспілки.
Голова ППО ХАЕС у контек-
сті цього питання учергове
звернувся до колективу з
пропозицією про розробку 
і впровадження програми
добровільного медичного
страхування, яке зніме бага-
то проблем. 

Серед проблемних пи-
тань, — цілковита відсут-
ність житлового будівницт-
ва. Михайло Гук запропону-
вав від імені профспілкової
конференції ВП ХАЕС укотре
звернутися до в. о. прези-
дента Компанії про пошук
коштів на добудову хоча б
другої черги будинку №   505 і
загальне стабільне фінансу-
вання капітального будів-
ництва.

З гордістю доповідав
Михайло Гук про здобутки
колективів СК «Енергетик»
ППО ХАЕС та КДЮСШ ППО
ХАЕС, які забезпечують ви-
датні результати вихованців,
залучають до активних за-
нять фізичною культурою і
спортом значну кількість
працівників ХАЕС, їхніх ді-
тей, жителів нашого міста.
За 16-річну історію існування
ДП НАЕК 11-м спортсменам
присвоєно звання «Заслу-
жений майстер спорту Ук-
раїни», з-поміж яких десять
— вихованці Нетішина.

Найактуальнішим для
профспілкового комітету пи-
танням профспілковий лідер
ХАЕС назвав оптимізацію
адміністративно-управлін-
ського персоналу на станції.
«Це питання залишається
невизначеним до кінця і го-
ловним завданням профко-
му в поточному періоді буде
мінімізація наслідків цих
процесів на персонал —

членів профспілки. Від імені
профспілкової конференції
ХАЕС пропоную звернутися
до в. о. президента ДП НАЕК
«Енергоатом» з пропозицією
про призупинення процесу
для детального вивчення
зауважень профспілкового
комітету, що висловлені в
численних зверненнях про-
фкому, і аналізу обґрунтувань
штатів, наданих керівниками
структурних підрозділів. Рі-
шення, що ламає людські
долі, погіршує морально-
психологічний клімат і при-
зводить до загострення со-
ціальної напруги в місті, не
повинно прийматися при
повному ігноруванні заува-
жень і пропозицій колекти-
ву», — наголосив Михайло Гук.

Заслухавши доповіді і
виступи делегатів з питань
порядку денного, звітна кон-
ференція ППО ХАЕС роботу
профспілкового комітету за
звітний період визнала за-
довільною.

Конференція затвердила
акт ревізії фінансово-госпо-
дарської діяльності первинної
профспілкової організації ВП
«Хмельницька АЕС» за період
з 1 січня по 31 грудня 2012
року, звіт про «Виконання
кошторису витрат первин-
ної профспілкової організації
ХАЕС за 2012 рік» і схвалила
«Тимчасовий кошторис на
2013 рік первинної профспіл-
кової організації ХАЕС». 

Усі заслухані звіти і
доповіді, а також зауважен-
ня і пропозиції до них, вис-
ловлені в процесі обгово-
рення делегатами звітної
конференції ППО ХАЕС, взя-
то до відома.

Матеріали підготував 
Віктор ГУСАРОВ
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ВП ХАЕС: ОЦІНКА СТАНУ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ

АКТИВІЗУВАТИ ДВОСТОРОННІ ВІДНОСИНИ
У першій декаді березня відбулися конференції

трудового колективу ВП «Хмельницька АЕС» та первин-
ної профспілкової організації атомної електростанції
станції. На конференції трудового колективу був заслу-
ханий звіт про виконання показників діяльності ВП
ХАЕС за 2012 рік відповідно до договірних зобов’я-
зань, передбачених Колективним договором ДП НАЕК
«Енергоатом». Доповідач, генеральний директор ХАЕС
Микола Панащенко не без гордості констатував, що
минулоріч станцію визнано кращим підприємством
галузі. За рік вироблено 13 мільярдів 672 мільйони кВт-

годин електроенергії, що становить 102,1 відсотка до
плану, блок №     2 мав найвищий коефіцієнт встановленої
потужності в галузі — 84,6. Доповідач розповів про тен-
денцію до зниження порушень у роботі обладнання зав-
дяки заходам модернізації, підготовки персоналу
тощо. Микола Сергійович звернув увагу, що попередні
два роки для станції обійшлися без нещасних випадків
на виробництві, а 2012-й, на жаль, значно погіршив цей
показник. При цьому затрати на заходи та засоби з охо-
рони праці у збіглому році становили 22644 тисячі гри-
вень проти 14343 тисяч гривень у 2011-му.

ВИЗНАЧЕНО ПЕРЕМОЖЦІВ У КОНКУРСІ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

Працюча молодь: твій шлях до успіху


